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W Kępicach rozpo-
czął swoją działalność 
system do segregacji i 
monitorowania odpa-
dów komunalnych. To 

wyjątkowy projekt.
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MILIONY  
NA WALKĘ

Ponad trzy miliony 
złotych z tzw. funduszy 

norweskich pozwolą 
nam kontynuować 

walkę z barszczem So-
snowskiego. Tym razem 

rozszerzymy działania.

str. 3

DWORZEC ZMIENI SIĘ 
W CENTRUM

Trwają zaawansowane 
prace nad projektem 
Centrum Przesiadko-

wego w Kępicach. To 
będzie miejsce łączą-

ce wiele funkcji. 
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MILIONY  
DLA GMINY KĘPICE

niądze na różne przed-
sięwzięcia. Zdaję sobie 
sprawę z wielu potrzeb, 
staramy się je zaspaka-
jać w możliwie najszer-
szym zakresie – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Działa-
nia kępickich urzędni-
ków dostrzegane są w 
skali kraju, a realizowa-
ne projekty przyciągają 
coraz większą uwagę 
ogólnopolskich mediów. 

W tym wydaniu Pulsu 
Kępic piszemy na jakie 
cele w najbliższym czasie 
przeznaczymy zdobyte 
środki. To między innymi 
remonty ważnych dla 
mieszkańców dróg gmin-
nych, a także wspólnie 
z Powiatem Słupskim 
modernizacja drogi po-
wiatowej z Osowa do 
Ciecholubia. Odmieni 
się budynek remizy w Bie-
sowiach, a także obiekt 

W czerwcowym nume-
rze Pulsu Kępic przedsta-
wiamy świetne wiado-
mości. W ostatnim okresie 
pozyskaliśmy środki m.in. 
na modernizację dróg, 
remont budynków uży-
teczności publicznej, 
zwalczanie roślin inwa-
zyjnych, realizację dzia-
łań społecznych, spor-
towych i kulturalnych. To 
łącznie kilkanaście milio-
nów złotych, które wkrót-

ce uatrakcyjnią naszą 
gminę, a życie naszych 
mieszkańców uczynią 
bardziej komfortowym. 
Nasza gmina korzysta ze 
wsparcia finansowego 
zarówno ze źródeł rządo-
wych, krajowych, a także 
z programów unijnych i 
tzw. norweskich. – Dzię-
ki zaangażowaniu mo-
ich Współpracowników 
i wspólnej tytanicznej 
pracy, zdobywamy pie-

SYSTEM  
DO SEGREGACJI

po dawnym kościele w 
Warcinie. Przez kolejne 
lata będziemy kontynu-
owali walkę z barszczem 
Sosnowskiego. Budynek 
dworca PKP zamieni się w 
Centrum Przesiadkowe z 
bogatą ofertą dla miesz-
kańców. Plany, które do 
niedawana wydawały 
się niektórym mało real-
ne, właśnie zaczynają się 
realizować. Szczegóły na 
kolejnych stronach. 

Ostatnie tygodnie dla naszej gminy przyniosły znakomite informacje. Otrzymamy ogromne środki 
na realizację wielu zadań!
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OD BURMISTRZA

Nie jestem lekarzem, nie 
jestem biotechnologiem, 
wirusologiem, farmaceutą. 
Wiedzę czerpię z doświad-
czenia, gazet, internetu, 
telewizji, rozmów. Dlacze-
go się zaszczepiłam prze-
ciwko Covid19? Bo wierzę 
w naukę i słucham lekarzy, 
którzy zresztą już wiele razy 
pomogli mi w życiu. Bo od 
urodzenia jestem szczepio-
na zgodnie z harmonogra-
mem, bo szczepiłam swoje 
dzieci, i do tej pory tego nie 
żałuję.

Kiedy we wrześniu ubie-
głego roku druga fala koro-
nawirusa dotarła do naszej 
Gminy, nasze myśli skupiały 
się wokół tego, jak choro-
by uniknąć. Jak ochronić 
swoich najbliższych, rodzi-
nę, szczególnie starszych, 
schorowanych członków ro-
dziny. Kolejne informacje o 
zarażonych osobach wywo-
ływały strach, na naszych 
oczach wiele osób walczyło 
z ostrym przebiegiem choro-
by. Okazało się, że w wielu 
przypadkach zakażenia po 
prostu nie można uniknąć… 
Dalsze informacje o kolej-
nych chorych znajomych, 
przyjaciołach przychodziły 
jak najgorszy sen. Niestety, 
wiele rodzin z naszej Gmi-
ny straciło swoich bliskich, 
wszyscy boleśnie odczuliśmy 
skutki pandemii. 

Nie wnikając w to, jak wi-
rus powstał, skąd się wziął, 
jesteśmy pewni że był i że 
nadal jest, i w każdej chwili 
może wywołać spustosze-
nie w naszym życiu. 

W moim przypadku cho-
roba miała dość łagodny 
przebieg. Nie ukrywam, że 
poczułam pewną ulgę, że 
chorując nie naraziłam ni-
kogo na zarażenie. I to wła-
śnie ta chęć, to marzenie 
o poczuciu spokoju było 
głównym powodem dla 
którego się zaszczepiłam. 
Nie da się całe życie praco-
wać zdalnie, nie da się uni-
kać spotkań, zebrań, wizyt 
rodzinnych, uczestnictwa w 
nabożeństwach, zakupów 
w sklepie, zwykłych rozmów. 
Po przyjęciu drugiej daw-
ki szczepionki poczułam 

się swobodniej. Jadąc co-
dziennie rano do pracy nie 
zastanawiam się już, czy mój 
katar, ból głowy czy zatok 
spowodowany jest zwykłym 
przeziębieniem, czy to już 
koronawirus…  Jestem pew-
na, że zrobiłam wszystko, 
żeby chronić siebie i innych, 
i poczułam ogromną ulgę. 
Oczywiście śledzę infor-
macje dotyczące skutków 
ubocznych szczepień, ale 
kieruję się opiniami specjali-
stów w danej dziedzinie. Nie 
dyskutuję z opiniami wiruso-
logów, matematyków, wie-
rzę że zaszczepienie 80 pro-
cent społeczeństwa może 
uchronić nas przed rozprze-
strzenianiem choroby. 

W naszej Gminie zrobili-
śmy wiele, by udostępnić 
wszystkim chętnym moż-
liwość zaszczepienia: zor-
ganizowaliśmy dowóz, w 
naszej Gminie działa punkt 
szczepień, prowadzimy 
działalność informacyjną. 
To, czy się zaszczepimy, jest 
naszą indywidualną decy-
zją. Ja swojej decyzji nie 
żałuję.

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic

Dlaczego się  
zaszczepiłam

Centrum Przesiadkowe nabiera kształtu!

Dworzec zmieni się w Centrum
Właśnie trwają za-
awansowane prace 
projektowe nad no-
wym Centrum Przesiad-
kowym w Kępicach.    

Obecny dworzec PKP 
w Kępicach przejdzie 
gruntowną moderniza-
cję. To efekt zagwaran-
towanych naszej gminie 
środków w ramach re-
kompensaty za budowę 
tarczy antyrakietowej w 
Redzikowie w ramach 
„Programu na rzecz 
zwiększenia szans rozwo-
jowych Ziemi Słupskiej na 
lata 2019-2024.” 

Obecnie budynek po 
dworcu PKP jest dzierża-
wiony przez naszą gminę. 
Stan prawny wkrótce jed-
nak się zmieni, bowiem 
samorządowcy są w 
trakcie procedury prze-
jęcia od spółki PKP tego 
obiektu. Wówczas będą 
mogły ruszyć prace bu-
dowlane. Plany przebu-
dowy budynku są bardzo 
ambitne. Na parterze od 
strony peronów będzie 
zlokalizowana poczekal-
nia, a tuż obok zaplano-
wano powstanie nowych 
zatok autobusowych. To 
z pewnością będzie duże 
ułatwienie dla podróżu-
jących i przesiadających 

Wizualizacja budynku Centrum Przesiadkowego od ulicy Niepodległości.

się do różnych środków 
lokomocji. Przy poczekal-
ni powstanie sklep spo-
żywczy, toalety, a dostęp 
do budynku będzie także 
komfortowy dla osób z 
niepełnosprawnościami. 
Co ciekawe, nowe Cen-
trum Przesiadkowe w Kę-
picach będzie spełniało 
znacznie więcej funkcji. 
– Pracując z architektami 
i projektantami chcemy 
uwzględnić w budynku 
jak najwięcej funkcji, aby 
centrum naszej miejsco-
wości ożyło, a jedno-
cześnie oferta dla miesz-
kańców była atrakcyjna 
– przyznaje Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. 

Dlatego zaplanowano 
wybudowanie minikina, 
którego sala pomieści 
około 25 osób. To cie-
kawa alternatywa nie 
tylko dla mieszkańców, 
ale także dla podróżują-
cych, którzy oczekują na 
przesiadkę. Nie zabraknie 
także kawiarni oraz po-
mieszczeń usługowych 
do wynajęcia. Zaprojek-
towano także ogólnodo-
stępną dla mieszkańców 
toaletę (w miejscu wcze-
śniejszej lokalizacji). Na 
piętrze obiektu powsta-
nie świetnie wyposażona 

sala zabaw dla dzieci, a 
obok siłownia. – To ma 
być miejsce przyjazne 
dla całych rodzin. Rodzi-
ce będą mogli trenować 
na siłowni, a dzieci w tym 
czasie będą oddawać 
się uciechom małpiego 
gaju – uśmiecha się Bur-
mistrz Majewska. Kępic-
cy samorządowcy są już 

po pierwszych, najważ-
niejszych ustaleniach z 
konserwatorem zabyt-
ków. Choć w budynku 
powstanie wiele nowości 
i nieszablonowych roz-
wiązań, jego zabytkowa 
architektura nie zostanie 
naruszona, a zewnętrz-
ny wygląd odzyska blask 
z lat jego świetności. 

Wszystkie osoby zamiesz-
kujące w obiekcie będą 
miały zapewnione inne 
mieszkania w Kępicach. 
Po wykonaniu pełnej do-
kumentacji oraz uzyska-
niu pełnych praw wła-
sności do budynku, ruszą 
procedury przetargowe. 
Co istotne, przy Centrum 
Przesiadkowym powsta-

ną także nowe drogi do-
jazdowe. Z pewnością 
będzie to miejsce ideal-
nie wpasowujące się w 
nowe funkcje tej części 
miasta, a mieszkańcom 
nie tylko poprawi komfort 
życia, ale również rozsze-
rzy dostęp do rozrywki i 
kultury.

 g 

Z barszczem Sosnowskiego walczymy w naszej gminie już od wielu lat. Zdobyliśmy 
kolejne środki na kontynuację zwalczania tego intruza.

Wotum zaufania i absolutorium

Podczas czerwcowej sesji Rady Miejskiej w Kępicach, radni debatowali nad stanem gminy  
i podjęli decyzję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrz Kępic.

Ważna sesja Rady 
Miejskiej

Czerwcowa sesja Rady 
Miejskiej miała szcze-
gólny charakter. Roz-
poczęła się przyjęciem 
raportu o stanie gminy 
za rok 2020. Ten obszer-
ny dokument obejmuje 
najważniejsze kwestie 
związane z funkcjonowa-
niem samorządu. Raport 
jest pewnym podsumo-
waniem działalności sa-
morządu za poprzedni 
rok, a w szczególności 
dotyczy realizacji polityk, 
programów i strategii, 
uchwał Rady Miejskiej i 
innych ważnych kompe-
tencji samorządu. - Rok 
2020 był dla Gminy Kępi-
ce czasem wyjątkowym. 
Pozyskaliśmy środki, za-
równo z funduszy rządo-
wych, jak i europejskich 
na realizację wielu za-
dań. Obejmowały one 
istotne działania w ob-
szarze inwestycyjnym, ale 
także społecznym czy 
edukacyjnym - mówiła 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Choć 
kępicki samorząd może 
poszczycić się wieloma 
sukcesami w tym okresie, 
to z pewnością trudnym 
doświadczeniem w mi-
nionym roku były zmaga-
nia z pandemią korona-
wirusa. - Wprowadzone 
liczne obostrzenia spo-
wodowały ogranicze-
nia w wielu aspektach 
naszego życia. Cieszy 
jednak, że dzięki wspól-
nemu zaangażowaniu 
mogliśmy w tym czasie 
jako lokalna Wspólnota 
na siebie liczyć i wspo-
magaliśmy się wzajemnie 
w tym trudnym czasie. Z 
pewnością skutki pande-

mii  będą jeszcze długo 
odczuwalne, ale wierzę, 
że dzięki programom 
będziemy nadal rozwi-
jać się w podobnym jak 
wcześniej tempie – do-
dała Burmistrz Kępic.

Po zapoznaniu się z 
raportem, radni podjęli 
jednogłośnie uchwałę o 
udzieleniu wotum zaufa-
nia Burmistrz Kępic Mag-
dalenie Majewskiej.

W dalszej kolejności 
procedowano uchwa-
łę w sprawie udzielenia 
absolutorium. Skarbnik 
Grzegorz Ożóg zapoznał 
uczestników sesji ze spra-
wozdaniami finansowymi 
oraz opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej z 
wykonania budżetu za 
2020 rok. Swoją pozytyw-
ną opinię w tej sprawie 
wydała także Komisja 
Rewizyjna. W rezultacie 

nasi radni  jednogłośnie 
przyjęli uchwałę i tym 
samym udzielili Burmistrz 
absolutorium za 2020 rok.

- Dzięki wzajemnemu 
zrozumieniu i udanej 
współpracy, nasz samo-
rząd rozwija się dyna-
micznie, co przekłada 
się na poprawę warun-
ków życia mieszkań-
ców – podkreśla Marek 
Busłowicz, Przewodni-
czący Rady Miejskiej w 
Kępicach. – Cieszę się, 
że zarówno radni, jak i 
urzędnicy i pracownicy 
jednostek gminy traf-
nie odczytują potrze-
by mieszkańców, dzięki 
czemu możemy realnie 
wpływać na ich zaspo-
kajanie. To efekt ciężkiej 

pracy wielu ludzi, a dzi-
siejsze udzielenie absolu-
torium Pani Burmistrz jest 
dowodem, że praca ta 
przynosi korzyści naszej 
całej Wspólnocie – do-
dał przewodniczący 
Busłowicz.

Przewodniczący Ma-
rek Busłowicz wraz z Wi-
ceprzewodniczącym 
Adamem Gonciarzem 
podziękowali w imieniu 
Rady Miejskiej Burmistrz 
Magdalenie Majewskiej 
oraz Skarbnikowi Grzego-
rzowi Ożóg za wykonaną 
pracę i wręczyli symbo-
liczne bukiety kwiatów.

         g

Wielomilionowe dofinansowanie

Miliony na walkę z intruzami!
Ponad 3 miliony zło-

tych Gmina Kępice zdo-
była w połowie czerwca 
plasując się na 2 miejscu 
listy rankingowej w ca-
łym kraju! 

Dzięki pozyskanym 
środkom, będziemy kon-
tynuowali naszą walkę z 
barszczem Sosnowskie-
go. Tym razem jednak, 
zakres działań rozszerzy-
liśmy o kolejne gatunki 
inwazyjne zagrażające 
rodzimej przyrodzie – 
rdestowiec ostrokończy-
sty i nawłoć kanadyjska. 
Środki pozyskaliśmy z Me-
chanizmu Finansowego 
Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego (tzw. 
środków norweskich) 
oraz budżetu państwa. 
Przyznana kwota w wy-
sokości 3 168 616,14 zł 
pozwoli na realizację 
tych zadań do końca 

marca 2024 roku. Rośli-
ny będą likwidowane 
bezpiecznymi dla innych 
gatunków metodami 
mechanicznymi.

– Cieszę się, że nasz 
wniosek został bardzo 
wysoko oceniony przez 
Ministerstwo Klimatu i 
Środowiska, znajdując 
się na 2 pozycji jako za-
ledwie jeden z pięciu 
wnioskodawców, któ-
rzy otrzymają dotację. 
To duży sukces naszej 
gminy. Dziękuję moim 
Współpracownikom za 
olbrzymie zaangażowa-
nie i profesjonalizm w 
podjętych inicjatywach, 
które po raz kolejny przy-
noszą nam olbrzymie 
pieniądze – cieszy się 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Projekt nie będzie po-
legał jedynie na zwal-
czaniu gatunków in-

wazyjnych, ale również 
na szeroko rozumianej 
edukacji wszystkich 
grup wiekowych oraz na 
opracowaniu innowa-
cyjnych metod zagospo-
darowania odpadów 
powstałych w wyniku 
likwidacji tych roślin. W 
tym zakresie rozpoczę-
liśmy współpracę z in-
stytutem badawczym z 
Norwegii. – Likwidacja 
roślin inwazyjnych bę-
dzie prowadzona za-
równo na terenie Gminy 
Kępice i Gminy Kobylni-
ca. Łącznie zabiegami 
objętych zostanie ok. 
70 ha powierzchni obu 
gmin – informuje Karoli-
na Brzezińska – Ugorek, 
współautorka wniosku. 
Warto także dodać, że 
przy działaniach eduka-
cyjnych współpracować 
będziemy z WFOŚiGW. 

g

Wizualizacja budynku Centrum Przesiadkowego od strony peronów.
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Pieniądze na ważne inwestycje

W połowie czerwca 
rząd ogłosił listę pod-
miotów, które otrzyma-
ją dofinansowanie w 
ramach Funduszu Prze-
ciwdziałania COVID-19 
dla gmin z przeznacze-
niem na inwestycje re-
alizowane w miejsco-
wościach, na terenie 
których funkcjonowały 
zlikwidowane państwo-
we przedsiębiorstwa 
gospodarki rolnej (PGR). 
– Cieszy nas, że aż dwa 
nasze projekty uzyskały 
dofinansowanie. Dzięki 
tym środkom przebudu-
jemy dwa zniszczone już 
budynki w Biesowicach 
i Warcinie, które będą 
służyć celom społecz-
nym – mówi Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

W dotychczasowej 
remizie w Biesowicach 
zaplanowano wymianę 
poszycia dachu, insta-
lacji elektrycznej, grzew-

Dwa projekty z dofinansowaniem
Aż dwa wnioski złożone przez Gminę Kępice zyskały dofinansowanie.  
Niemal dwa miliony złotych odmienią ważne budynki w dwóch miejscowościach.

Umowy na ważne inwestycje podpisane!

Pod koniec maja w słup-
skiej delegaturze Po-
morskiego Urzędu Wo-
jewódzkiego podpisano 
ważne umowy. Wkrótce 
rozpoczną się kolejne in-
westycje. 

W ramach Rządowe-
go Funduszu Rozwoju 
Dróg przyznano kolejne 
środki na rozwój nasze-
go regionu. Podczas 
spotkania w Pomorskim 
Urzędzie Wojewódzkim 
lokalni samorządowcy 
podpisali umowy na do-
finansowanie inwestycji 
drogowych z Wojewodą 
Pomorskim Dariuszem 
Drelichem. – W ramach 
rządowego funduszu do 
regionu słupskiego spły-
nie 28 milionów złotych 
na kolejne inwestycje 
drogowe – mówił Piotr 
Müller, poseł i rzecznik 
rządu.- Z jednej strony 
rząd buduje drogi krajo-
we, ale i z drugiej strony 
wspiera te lokalne, które 
przez wiele lat były za-
niedbywane. Stąd re-

kordowe środki są prze-
znaczane na ten cel dla 
kolejnych samorządów 
– dodał Piotr Müller. Z 
kolejnych środków także 
skorzysta Gmina Kępice. 
– W ramach tej edycji 
programu otrzymaliśmy 
2 643 229 zł na poprawę 
bezpieczeństwa i spój-
ności dróg gminnych na 
terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i prze-
budowę dróg w miejsco-
wościach Kępice, Korzy-
bie, Obłęże i Przytocko 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Otrzymana kwota stano-
wi 50 procent wartości 
tych inwestycji. Kępiccy 
urzędnicy już zorganizo-
wali przetarg na wyło-
nienie wykonawców na 
te zadania. – Jesteśmy 
już po otwarciu ofert, 
teraz trwa ich ocena. 
Wszystko wskazuje na to, 
że wkrótce podpiszemy 
umowy i rozpoczniemy 
intensywne prace – wy-
jaśnia Burmistrz Majew-

czej wraz z remontem 
całego budynku. Z rzą-
dowych środków na ten 
cel przyznano nam 900 
tysięcy złotych.

Kolejna miejscowość, 
która skorzysta z tych 
środków, to Warcino, 
gdzie zlokalizowany 
jest budynek po daw-
nym kościele. Od wielu 
lat ten pustostan uległ 
znacznym zniszczeniom, 
a teraz zostanie nada-
na mu nowa funkcja. 
Planuje się przebudowę 
wraz wyposażeniem w 
celu stworzenia miejsca 
służącego integracji 
społecznej mieszkań-
ców. Budynek będzie 
zaadaptowany w taki 
sposób, aby spełniał 
funkcje społeczne, spor-
towe i kulturalne. Na to 
zadanie z rządowego 
funduszu otrzymaliśmy 
również 900 tysięcy zło-
tych. 

Łącznie na obie inwe-

ska. To jednak nie koniec 
dobrych wiadomości. 
Wspólnie z Morski Powiat 
Słupski wyremontujemy 
także drogę powiato-
wą na odcinku Osowo 
– Ciecholub. – Szacun-
kowa wartość tego za-
dania wynosi ponad 7 
milionów złotych. Dzisiaj 

stycje to 1,8 miliona zło-
tych! 

Przypomnijmy, że za-
równo w Biesowicach 
oraz w Warcinie funk-
cjonowały duże gospo-
darstwa rolne (PGR-y), a 

Ważna konferencja

System wspomaga segregację odpadów
21 maja w centrum 
Kępic odbyła się ważna 
konferencja z udziałem 
mediów. Spotkanie 
dziennikarzy z kępickimi 
samorządowcami po-
święcone było urucho-
mieniu systemu segre-
gacji odpadów dla 
mieszkańców budyn-
ków wielorodzinnych 
przy ul. Niepodległości.  

W ramach pilotażowej 
inwestycji został utworzo-
ny System Monitorowa-
nia Odpadów Komunal-
nych_SMOK, czyli system 
podziemnej, selektywnej 
zbiórki odpadów wraz z 
oprogramowaniem infor-
matycznym umożliwiają-
cym identyfikację użyt-
kownika oraz poprawną 
segregację odpadów. 
- Od kilku tygodni pra-
cownicy Urzędu Miej-
skiego w Kępicach oraz 
mieszkańcy jednego z 
kępickich osiedli testują 
system, który umożliwia w 
sposób zautomatyzowa-
ny, bezobsługowy a za-
razem prosty i intuicyjny 
w obsłudze - prawidłową 
domową segregację od-
padów – mówiła Magda-
lena Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

W ramach projektu 
zbudowano podziemne 
pojemniki na odpady 
umieszczone na dwóch 
sterowanych, podnoszą-
cych się ponad poziom 
gruntu platformach. Sys-
tem obsługiwany jest 
przez inteligentne opro-
gramowanie do zarzą-
dzania i analizy zebra-
nych danych. Został on 
opracowany przy udziale 
naukowców z Politech-
niki Gdańskiej. – Zale-
żało nam, aby system 
usprawnił mieszkańcom 

segregację odpadów, 
a jednocześnie był do-
skonałym narzędziem do 
ich monitorowania. Choć 
kępicki SMOK jest jeszcze 
w fazie testów, to wyda-
je się, że założenia już w 
znacznej mierze udało się 
osiągnąć. Tu ważną rolę 
odegrała dobra współ-
praca z kępickimi samo-
rządowcami - zauważa 
dr inż. Marek Chodnicki 
z Politechniki Gdańskiej. 
Działanie samego sys-
temu zaprezentowała 
Marzena Piszko – Bojaryn 
z Urzędu Miejskiego oraz 
Daria Jankowska, prezes 
Spółdzielni Socjalnej „Zie-
lony Punkt”. – Na razie sys-
tem uruchomiliśmy pilo-
tażowo, a w najbliższych 
miesiącach będziemy 
wspólnie z mieszkańcami 
go testować, aby osią-
gnąć jak najlepsze rezul-
taty. Mamy nadzieję, że 
wkrótce go rozpowszech-
nimy w innych częściach 
gminy – zapowiada Ma-
rzena Piszko – Bojaryn, kie-
rownik Referatu Inwestycji 
i Rozwoju Strategicznego.

Urzędnicy są w stałym 
kontakcie z mieszkańca-
mi korzystającymi z sys-
temu, odbyło się nawet 
szkolenie z ich udziałem. 
– W trakcie przygotowań 
oraz samej realizacji sys-
temu, stale konsultowa-
liśmy jego kształt z miesz-
kańcami. Prowadziliśmy 
rozmowy, konsultacje i 
szeroki dialog. Ogromne 
wsparcie otrzymaliśmy 
od naukowców z Poli-
techniki Gdańskiej dr inż. 
Marka Chodnickiego 
oraz dr hab. inż. Sylwii Fu-
dala- Książek – wspomina 
Patryk Żyła ze Stowarzy-
szenia na Rzecz Miasta 
i Gminy Kępice „Razem 
dla Kępic”. 

Przy platformach z po-
jemnikami i wystającymi 
ponad ziemię kioskami 
wrzutowymi umieszczono 
słupek z panelem obsłu-
gi, na którym użytkownik 
zaloguje się za pomocą 
chipa, który pozwala na 
pobieranie odpowiedniej 
liczby samoprzylepnych 
kodów kreskowych na 

Marek Chodnicki i Sylwia Fudala – Książek z Politech-
niki Gdańskiej opowiadają o założeniach systemu.

Zmodernizujemy drogi

podpisaliśmy umowę na 
dofinansowanie w wyso-
kości 3 550 000 zł. Nasz 
powiat oraz Gmina Kę-
pice dołoży do moderni-
zacji drogi po 1 775 000 
zł – mówi Paweł Lisowski, 
Starosta Słupski. To już 
kolejna ważna moderni-
zacja na terenie naszej 

Budynek po dawnym kościele w Warcinie będzie miał 
nowe funkcje. 

worki z odpadami. Użyt-
kownik następnie ska-
nuje kod kreskowy przy 
kiosku wrzutowym dla 
odpowiedniej frakcji i po 
otwarciu klapy wrzuca 
worek z odpadami wraz 
z naklejonym kodem kre-
skowym. – Co ważne, w 
systemie podziemnym 
jest również zainstalowa-
na waga do kontroli ilości 
odpadów dla celów spra-
wozdawczych. Połącze-
nie koszy podziemnych z 
innowacyjnym oprogra-
mowaniem utworzonym 
w ramach projektu SMOK 
wraz z wagą i kodem kre-
skowym umożliwia po-
miar ilości i identyfikację 
odpadów wrzucanych 

Podczas prezentacji działania kępickiego SMOKA.

przez konkretny lokal 
mieszkalny – precyzuje 
Daria Jankowska, prezes 
Spółdzielni Socjalnej „Zie-
lony Punkt”. 

Ważnym elementem 
projektu jest edukacja 
w zakresie prawidłowej 
segregacji odpadów, 
której jednym z nietypo-
wych i wyróżniających się 
elementów jest stworze-
nie utworu muzycznego. 
Utwór wraz z teledyskiem 
będzie promował nie tyl-
ko nowy system, ale także 
właściwe wzorce zacho-
wań proekologicznych. 
Wkrótce teledysk zosta-
nie zaprezentowany na 
stronach internetowych 
oraz zostanie przekazany 

 Dzięki środkom z rządowego funduszu, wspólnie z 
Powiatem Słupskim zostanie zmodernizowana także 
droga powiatowa na odcinku Osowo – Ciecholub.

W maju samorządowcy podpisali w Wojewodą Pomor-
skim umowę na dofinansowanie modernizacji gmin-
nych dróg.

skutki ich likwidacji zna-
cząco przyczyniły się do 
ekonomicznych trud-
ności byłych pracow-
ników. – Plany mamy 
bardzo szerokie w zakre-
sie przywrócenia świet-

ności budynkom oraz 
nadania nowych funk-
cji. Będziemy próbowali 
pozyskać środki także 
z innych źródeł, aby 
modernizacje były jak 
najdalej idące i służyły 

wszystkim pokoleniom 
mieszkańców – deklaru-
je Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.              

                      

                             g 

Budynek remizy w Biesowicach dzięki pozyskanym 
środkom zostanie wyremontowany.

gminy. Wkrótce zakoń-
czy się trzeci etap re-
montu drogi powiatowej 
pomiędzy Łosinem a Bar-
cinem. Samorządowcy 
już planują kolejne mo-
dernizacje, dla niektó-
rych odcinków dróg już 
zlecono wykonanie nie-
zbędnych dokumentacji 

projektowych. – Bardzo 
dziękujemy za wsparcie 
naszych Małych Ojczyzn 
kolejnymi środkami, któ-
re będą przeznaczone 
na ważne z perspektywy 
naszych mieszkańców 
inwestycje – dziękowali 
nasi samorządowcy.  

 g

do szkół w celach eduka-
cyjnych.

Projekt „Kępickie śmieci 
w Ekosieci – innowacyj-
ny system zarządzania 
gospodarką odpadami” 
jest współfinansowany ze 
środków Funduszu Spój-
ności w ramach Progra-
mu Operacyjnego Po-
moc Techniczna na lata 
2014-2020 - konkurs ogło-
szony przez Ministerstwo 
Rozwoju skierowany do 
jednostek samorządu te-
rytorialnego pod tytułem: 
„HUMAN SMART CITIES. In-
teligentne miasta współ-
tworzone przez mieszkań-
ców”.

                                           g 

– Zależało nam, 
aby system usprawnił 
mieszkańcom segre-
gację odpadów, a 

jednocześnie był do-
skonałym narzędziem 
do ich monitorowania 
– mówili Marek Chod-
nicki i Sylwia Fudala 

– Książek z Politechniki 
Gdańskiej.

Dziennikarzom zaprezentowano funkcjonowanie systemu.  W konferencji prasowej wzięli udział kępiccy samorządowcy i naukowcy z Poli-
techniki Gdańskiej.
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Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

W połowie maja nasza 
gmina zdobyła wyróż-
nienie Kapituły w Kon-
kursie Pro Familia 2021. 
Właśnie otrzymaliśmy 
nagrody.

W połowie maja pod-
czas konferencji V4+ 
COALITION PRO FAMILIA, 
Minister Rodziny i Polityki 
Społecznej Marlena Ma-
ląg ogłosiła zwycięskie 
oraz wyróżnione gminy w 
konkursie Samorząd PRO 
FAMILIA 2021. 

W tym ogólnopolskim 
konkursie doceniono 
prorodzinne działania 
prowadzone przez wła-
dze lokalne. Do udzia-
łu zgłosiło się 236 gmin, 
które zaprezentowały 
swoje osiągnięcia, a tak-
że podzieliły się planami 
na przyszłość. Poprzez 
konkurs resort rodziny in-
spiruje samorządowców 
do podejmowania inicja-
tyw na rzecz wszystkich 
rodzin. - Nagradzamy 
te samorządy, które zro-
zumiały, jak istotne jest 
inwestowanie w rodzi-
ny, naszą wspólną przy-
szłość i którym już udało 
się stworzyć odpowied-
nie warunki do życia dla 
rodzin – mówiła Marlena 
Maląg, Minister Rodziny i 
Polityki Społecznej.

Nasza gmina otrzyma-
ła wyróżnienie Kapituły 

Konkursu. W uzasadnie-
niu wyróżnienia motywo-
wano, że nasza gmina 
wprowadziła Kartę „Ro-
dzinne Kępice”, upraw-
niającą rodziny z trójką 
lub większą liczbą dzie-
ci, do lokalnych zniżek. 
Powodzeniem cieszą 
się aktywności integru-
jące pokolenia, które 
organizuje biblioteka. W 
mieście prężnie działa 
Centrum Integracji Spo-
łecznej, ŚDS, a także Lo-
kalny Ośrodek Wiedzy i 
Edukacji. Burmistrz wita 
każdego mieszkańca 
listem i niemowlęcym 
ubrankiem z logo miasta. 
W „Parku Pokoleń” nato-
miast, z okazji narodzin 
dziecka, kolejni rodzice 
sadzą drzewka. Gmina 
z uwagą podchodzi do 
problemów osób z nie-
pełnosprawnościami - 
powołała do tych zadań 
pełnomocnika.

- Społeczeństwa bez 
rodzin byłyby tym, czym 
cywilizacja bez kultury, 
religie bez wiary albo 
matematyka bez liczb. 
Rodzina jest nie tylko 
podstawową komórką 
społeczną, ale w niej 
kształtuje się człowiek 
– mówił Mateusz Mora-
wiecki, Prezes Rady Mini-
strów.

Między innymi za te 
działania zdobyliśmy na-

grodę w postaci 10 tysię-
cy złotych od partnera 
konkursu - Fundacji Orlen. 
Zostaną one przeznaczo-
ne na realizację projek-
tu rodzinnego w naszej 
gminie. – Wyróżnienie w 
tak prestiżowym konkur-
sie to sukces całej naszej 
Wspólnoty. Od lat podej-
mujemy wiele inicjatyw 
na rzecz wspierania ro-
dzin w naszej gminie na 

różnych płaszczyznach. 
W działania te zaanga-
żowanych jest wiele osób 
i lokalnych instytucji. To 
ważne wyróżnienie jest 
niezwykłym docenie-
niem wszystkich podej-
mowanych w naszej gmi-
nie przedsięwzięć w tym 
zakresie – mówi Magda-
lena Majewska, Burmistrz 
Kępic.  

            g

W nagrodę za zdobyte 
wyróżnienie, Gmina Kę-

pice otrzymała 10 tysięcy 
złotych do wykorzystania 

na realizację prorodzin-
nego projektu.

Wójt Marcin Uchman 
z partnerskiej Gminy 
Cegłów gościł w naszej 
gminie. Spotkanie było 
świetną okazją do roz-
mowy o realizowanych 
aktualnie inwestycjach 
i planach na najbliższe 
miesiące. – Z dużą cie-
kawością obserwujemy 
jak prężnie rozwija się 
Gmina Kępice. Cieszę 
się, że znowu możemy 
się spotkać i wymie-
niać doświadczeniami 
– mówi Marcin Uchman, 
Wójt Gminy Cegłów. 
Samorządowcy odwie-
dzili m.in. teren budowy 
Centrum Opiekuńczo 
– Mieszkalnego oraz bu-
dynków gospodarczo – 
usługowych. W trakcie 
wizyty odwiedzono tak-
że kępicką przychodnię, 
bowiem nasi przyjaciele 
z Cegłowa zamierzają 
także w swojej gminie 
wybudować taką in-
stytucję. Była to także 
okazja do rozmowy z 

lokalnymi medykami i 
pacjentami. Samorzą-
dowcy odwiedzili tak-
że galerię ArtCafe oraz 
instalację SMOK przy 
ul. Niepodległości. – 
Jeżeli nasi partnerzy z 
Cegłowa będą chcieli 

Odwiedzili nas Przyjaciele z Cegłowa

Samorządowa wizyta

W trakcie prowadzonych prac modernizacyjnych w 
Barwinie.

Rozwój bazy turystycznej

Będą pieniądze na 
rozwój bazy turystycznej 
nad jeziorem Obłęskim. 
Będą kolejne atrakcje.

Kolejny kępicki wniosek 
zyskał dofinansowanie ze 
Słowińskiej Grupy Rybac-
kiej. – Pozyskaliśmy po-
nad 230 tysięcy złotych, 
które przeznaczymy na 
dalszy rozwój bazy tury-
stycznej na terenie naszej 
gminy. Prace powinny 
zakończyć się przed ko-
lejnym sezonem letnim 
– wyjaśnia Karolina Brze-
zińska – Ugorek z UM Kę-
pice. W ramach projektu 
zaplanowano budowę 
wiaty drewnianej, która 
stanie się idealnym zaple-
czem wypoczynkowym 
dla turystów. W jej pobli-
żu zlokalizowane będzie 
miejsce do wspólnego 
spędzania czasu i nieba-
nalnych biesiad. Stanie 
tam bowiem piec chle-
bowy, wędzarnia i grill.

Realizacja projek-
tu przyczyni się również 
do rozwoju sportów 
wodnych, bardzo po-

pularnych nad naszym 
jeziorem. Tym razem 
szykujemy atrakcje dla 
najmłodszych, bowiem 
zakupimy wodny tor 
przeszkód, który stanie 
się wyjątkową atrakcją 
turystyczną. Co ważne, 
nie zabraknie też rozwią-
zań dla osób z niepełno-
sprawnościami. Na je-
ziorze pojawi się amfibia 
– wodny wózek inwalidz-

Obłędne Obłęże

ki, który umożliwi kąpiele 
wodne osobom z pora-
żeniem kończyn dolnych. 

– Zależy nam, aby było 
to miejsce, w którym 
będą podtrzymywane 
i promowane tradycje 
związane z akwenami 
wodnymi. Cieszy przede 
wszystkim fakt, że z no-
wych funkcji skorzystają 
kolejne grupy społeczne i 
wiekowe – dodaje Karoli-

Dzięki pozyskanym środkom rozwinie się baza turystyczna nad jeziorem Obłęskim.

Gmina Kępice z nagrodą

O aktualnie realizowanych inwestycjach w Gminie Kępice rozmawiali między innymi 
zaprzyjaźnieni samorządowcy.

w swojej gminie zreali-
zować taki intuicyjny 
system do segregacji 
odpadów, z przyjemno-
ścią udostępnimy do-
kumenty projektowe. 
Chcemy wspierać się 
na wielu płaszczyznach 

Ważne udogodnienie

Urząd Miejski w Kępi-
cach właśnie uzyskał 
ważne uprawnienie. Dla 
mieszkańców będzie to 
spore udogodnienie.

Zgodnie z warunkami 
wynikającymi z rozpo-
rządzenia Ministra Cyfry-
zacji, Urząd Miejski w Kę-
picach uzyskał funkcję 
punktu potwierdzające-
go profil zaufany. – Po 
spełnieniu określonych 
wymogów złożyliśmy 
w tej sprawie stosow-
ny wniosek, który został 
pozytywnie rozpatrzony. 
Od teraz mieszkańcy 
mogą w naszym urzędzie 
potwierdzić profil zaufa-
ny – wyjaśnia Wojciech 
Kurkierewicz, informatyk 
z kępickiego magistratu. 
Dzięki profilowi zaufane-

mu możemy załatwić 
wiele spraw urzędowych 
nie wychodząc z domu. 
To swoistego rodzaju 
„klucz dostępu” do wie-
lu ważnych systemów. 
To bezpłatne narzędzie 
do potwierdzania tożsa-
mości przy załatwianiu 
usług administracyjnych 
przez internet. Za jego 
pośrednictwem można 
m.in. składać wnioski w 
urzędach, założyć dzia-
łalność gospodarczą, 
zarejestrować się na 
szczepienie, otrzymać 
dostęp do aplikacji 
e-obywatel, zgłosić na-
rodziny dziecka, dopisać 
się do spisu wyborców. 
Możliwości oczywiście 
jest znacznie więcej. – 
Profil zaufany pozwala 
zaoszczędzić wiele cza-

Profil zaufany w Kępicach

Informatyk Wojciech Kurkierwicz zachęca mieszkańców naszej gminy do korzysta-
nia z nowych możliwości świadczonych w Urzędzie Miejskim w Kępicach.

Familijny sukces

su, zamiast stać w kolej-
kach wypełniamy wnio-
ski z dowolnego miejsca. 
To bezpieczne rozwiąza-
nie, które nie wymaga 
dodatkowych urządzeń 
jak choćby czytniki kart 
– dodaje Wojciech Kur-
kierewicz. Aby uzyskać 
profil zaufany, należy 
założyć konto na plat-
formie ePUAP. W dalszej 
kolejności w Biurze Ob-
sługi Klienta w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach, 
otrzymamy potwierdze-
nie założenia profilu za-
ufanego. Od tego mo-
mentu zyskamy pełny 
dostęp do wszystkich 
oferowanych usług w 
zakresie e-administracji. 

                

      g

na Brzezińska – Ugorek. 
Dodatkowo zadbamy 

o zagospodarowanie 
także terenu wokół pla-
ży poprzez wykonanie 
nowych miejsc parkingo-
wych, montaż oświetle-
nia czy koszy do segre-
gacji odpadów. Planuje 
się realizację tych zadań 
wiosną 2022 roku.       

                         g

– zapewnia Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic. Wójt Cegłowa 
rozmawiał także z pre-
zesami kępickich spół-
dzielni o realizowanych 
aktualnie zadaniach. 
– Gmina Kępice dzięki 

Kolejne prace zakończone

Blisko stumetrowy odci-
nek drogi w Barwinie zy-
skał nową nawierzchnię.

W maju przeprowa-
dzono remont odcinka 
drogi gminnej w Barwi-
nie. Nową nawierzchnię 
ułożono z płyt Jumbo, 
co przełoży się na lepszy 
komfort użytkowania dro-
gi. – W dalszej kolejności 
planujemy wykonanie 
wjazdu na drogę woje-
wódzką. Musimy jednak 
przeprowadzić stosowne 
procedury – informuje 

Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. W tym 
miejscu należało wzno-
wić granice, procedury 
administracyjne właśnie 
dobiegają końca. W dal-
szej kolejności zostanie 
wykonany projekt oraz 
zostaną przeprowadzone 
konieczne uzgodnienia 
z Zarządem Dróg Woje-
wódzkich w Gdańsku. 
Remont drogi został wy-
konany przez Spółdzielnię 
Socjalną „Razem”. 

                                  g

Wyremontowana droga

ponadprzeciętnej ak-
tywności samorządow-
ców rozwija się bardzo 
intensywnie. Zrealizowa-
no tu wiele ważnych dla 
mieszkańców projektów 
– zauważa Wójt Mar-
cin Uchman. Spotkanie 
było także okazją do 
wymiany życzeń z okazji 
przypadającego w tym 
czasie Dnia Samorządu 
Terytorialnego. – Wszyst-
kim samorządowcom 
i mieszkańcom naszej 
partnerskiej Gminy Kę-
pice życzymy dalszego, 
tak prężnego rozwoju – 

dodał Wójt Cegłowa. O 
udanej współpracy mó-
wił także Wiceburmistrz 
Kępic. – Bardzo ważne 
jest, że od wielu lat na-
sze gminy się wspierają. 
Dzięki stałej wymianie 
doświadczeń, możemy 
od siebie czerpać wie-
le wiedzy i pomysłów 
na zrównoważony roz-
wój naszych Małych 
Ojczyzn – mówił Maciej 
Chaberski. Na zakoń-
czenie spotkania, samo-
rządowcy wymienili się 
gminnymi upominkami.

                    g 

Podczas wizyty samorządowcy zaprezentowali funkcjonalność systemu do segre-
gacji odpadów komunalnych w Kępicach.

Wójt Cegłowa Marcin Uchamn odwiedził także kępic-
ką przychodnię i rozmawiał z tutejszymi medykami.
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Szlak pełen atrakcji

Wesoło z Jeżykiem

Mapkę z wyjątkowym szlakiem można nieodpłatnie 
otrzymać w recepcji Ośrodka Wypoczynkowego „So-
bótka”.

Szlak „Tropem Jeża” 
to kolejny, nowy po-
mysł na rodzinne spę-
dzenie czasu wśród 
kępickiej przyrody. – Z 
okazji Dnia Dziecka ofi-
cjalnie otworzyliśmy 
nasz szlak. Już teraz jest 
przy nim zlokalizowa-
nych wiele atrakcji, ale 
z pewnością będziemy 
sukcesywnie je rozsze-
rzać – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. Szlak wiedzie urokli-
wymi ścieżkami wokół 
jeziora Obłęskiego. Zo-
stał wyznaczony w taki 
sposób, aby można go 
swobodnie pokonać w 
każdym wieku. To za-
równo atrakcja dla naj-
młodszych, całych ro-
dzin, a także seniorów. 
Ze specjalnie stworzonej 
mapki, dowiemy się tak-
że o wielu szczegółach 
w zakresie naszej przyro-
dy. Mapka poprowadzi 
nas przez wiele urokli-
wych punktów, a każdy 
opisany jest w bardzo 
przystępny i niebanalny 
sposób. – Do każdego 
punktu na mapie przy-
pasowany jest krótki 
tekst, który w sposób 
humorystyczny opisuje 
każdą mijaną atrakcję – 
zdradza Marzena Piszko 
– Bojaryn z UM Kępice i 

jednocześnie autorka 
opisów. 

Szlak został stworzony 
przez pracowników Re-
feratu Inwestycji i Roz-
woju Strategicznego, 
Nadleśnictwa Warcino 
oraz Spółdzielni Socjal-
nej „Razem”. Co ważne, 
szlak dobrze oznaczony 
jest także w terenie. – 
Na wielu punktach, np. 
drzewach, czy dużych 
kamieniach wymalowa-
ny jest zielony jeżyk, któ-
ry czuwa nad wyborem 
właściwego kierunku – 
mówi Krzysztof Senger, 
prezes Spółdzielni „Ra-
zem”. Trasa rozpoczyna 
się i kończy w Ośrodku 
Wypoczynkowym „So-
bótka”. Każdy chętny 
będzie mógł także nie-
odpłatnie uzyskać map-
kę w recepcji ośrodka i 
przejść „jeżykową” trasę 
indywidualnie. – Mamy 
nadzieję, że nasza ko-
lejna propozycja będzie 
się cieszyć dużym zain-
teresowaniem zarówno 
wśród mieszkańców, 
jak i turystów. To świetny 
pomysł na wspólne spę-
dzenie czasu na łonie 
natury – zaprasza Bur-
mistrz Magdalena Ma-
jewska.

                    g 

Z okazji Dnia Dziecka uruchomiliśmy nowy szlak. Pełen przygód i ciekawostek.

Pieniądze na popularyzację regionu

Kępicki projekt zyskał 
dofinansowanie. Zabytki 
naszego powiatu będą 
popularyzowane.

Kolejny nasz projekt 
uzyskał finansowe wspar-
cie przyznane przez Za-
rząd Powiatu Słupskiego. 
Tym razem dofinansowa-
nie jest efektem wygra-
nego otwartego konkur-
su w zakresie działań na 
rzecz kultury, sztuki i dzie-
dzictwa narodowego. 
– Nasz projekt zakłada 
stworzenie specjalnej gry 
edukacyjnej memory, w 
której zaprezentujemy 15 
zabytków zlokalizowa-
nych na terenie powia-

Odkrywamy zabytki!

W naszej grze promującej zabytki znajdzie się m.in. pałac w Warcinie.

tu słupskiego – wyjaśnia 
Agnieszka Itrowska. Co 
ważne, gra ma charak-
ter rozwijający i łączy po-
kolenia, zatem jest formą 
edukacji dla całych ro-
dzin. Zadanie ma na celu 
popularyzację i odkrywa-
nie dotąd mało znanej 
historii regionu słupskiego 
poprzez przedstawie-
nie obiektów zabytko-
wych, które są swoistymi 
świadkami ważnej dla 
nas historii. Dodatkowo 
zostaną wykonane ulotki 
promujące zabytki oraz 
torby ekologiczne. – Za-
leży nam, aby uczyć po-
przez zabawę, bo jest to 
najbardziej efektywna 

forma edukacji – doda-
je Agnieszka Itrowska. 
W ramach projektu na 
naszych stronach w me-
diach społecznościo-
wych zostanie zorgani-
zowany konkurs z wiedzy 
historycznej. Nagrodami 
będą właśnie pakiety 
wydane w ramach pro-
jektu „Odkrywamy zabyt-
ki powiatu słupskiego!”. 
W najbliższych dniach 
rozpoczną się prace nad 
materiałami, które w ko-
lejnych tygodniach będą 
rozpowszechniane wśród 
mieszkańców powiatu.                   

 g

Edukacja nad jeziorem Obłęskim

Kolejne pozyskane 
środki, pozwolą zorga-
nizować półkolonie dla 
dzieci. To będzie wypo-
czynek połączony z edu-
kacją rybacką.

Słowińska Grupa Ry-
backa w czerwcu po-
informowała, że kolejny 
kępicki wniosek uzyskał 
dofinansowanie. Tym 
razem z pozyskanych 
środków zostanie zorga-
nizowana sześciodniowa 
półkolonia dla trzydziestu 
dzieci z obszaru SGR w 
wieku od 7 do 12 lat. – 
Celem projektu jest przy-
bliżenie i promowanie 
rybackiego charakteru 
obszaru. Dzieci w trakcie 
półkolonii zdobędą wie-
dzą o gatunkach ryb, 
nauczą się wędkowania, 
a nawet zgłębią zasa-
dy nurkowania – mówi 
Agnieszka Itrowska z UM 
Kępice. Półkolonie zosta-
ły zaplanowane na lato 

przyszłego roku i będą 
zorganizowane nad je-
ziorem Obłęskim. Oprócz 
szerokiej edukacji, dzieci 
będą mogły skorzystać z 
bogatej oferty rekreacyj-
nej Ośrodka Wypoczyn-
kowego „Sobótka”. To 
między innymi relaks na 
rowerach wodnych, wa-
keboardingu, a także na-
uka żeglowania. Całość 
programu została opra-
cowana we współpracy 
ze specjalistą ichtiolo-
giem panem Romanem 
Pazda. Nad dziećmi 
będą czuwać wykwa-
lifikowani opiekunowie, 
animatorzy oraz ratownik 
wodny. 

Pozyskana kwota z 
Programu „Rybactwo i 
morze” to niemal 30 ty-
sięcy złotych. Rekrutacja 
do projektu ruszy wiosną 
przyszłego roku. 

                     g

Półkolonie z wędką

Półkolonie odbędą się nad jeziorem Obłęskim.

Miejsce, które łączy wielu pasjonatów

Od 15 maja w Kępi-
cach funkcjonuje Ogró-
dek Artystyczny. 

Ogródek Artystyczny 
przy Galerii ArtCafe w 
Kępicach ma być miej-
scem, w którym będzie-
my mogli się zrelaksować, 
ale też rozsmakować za-
równo w sztuce jak i ory-
ginalnych potrawach. – 
Tworząc kępicką galerię 
zakładaliśmy, że ma być 
ona miejscem otwar-
tym, przyjaznym, z bo-
gatą ofertą. Obostrzenia 
związane z pandemią w 
ostatnich miesiącach nie 
pozwoliły nam w pełni re-
alizować planów – przy-
znaje Magdalena Ma-

Relaks w artystycznej atmosferze

W Ogródku Artystycznym na Klientów cze-
ka przemiła obsługa.

jewska, Burmistrz Kępic. 
Teraz, gdy złagodzono 
obostrzenia, działalność 
galerii może się zintensyfi-
kować i bardziej otworzyć 
na klientów. – Dlatego 
serdecznie zapraszamy 
do Ogródka Artystyczne-
go, gdzie z pewnością 
będziemy mieli szansę 
się zrelaksować w bar-
dzo przyjemnej atmosfe-
rze – zaprasza Burmistrz 
Majewska. Ogródek w 
ostatnich dniach nabrał 
charakteru – pojawiły się 
oryginalne stoliki, krzesła i 
leżaki, a wokół mnóstwo 
zieleni i kwiatów. Oferta 
galerii jest bardzo szero-
ka. W menu znajdziemy 
wiele ciekawych pro-

pozycji. To m.in. sałatki z 
wieloma zdrowymi skład-
nikami, a także przystaw-
ki. „Deska przysmaków z 
lasu” to wybór wyjątkowo 
delikatnych, zdrowych 
mięs i kiełbas z dziczyzny, 
a „talerz przysmaków 
sołtysowej” zaskoczy nas 
m.in. serami i twarogami. 
Oczywiście nie zabraknie 
słodkich wypieków i sze-
rokiego wyboru herbat i 
kaw. W ofercie znajdują 
się także piwa z lokalnych 
browarów oraz wina po-
lecane przez samego 
Marka Kondrata. 

Ogródek Artystyczny 
będzie czynny przez sie-
dem dni w tygodniu w 
godz. 12 -20.                     g

– To miejsce, które łączy sztukę z 
lokalnymi smakami. Polecam i zapra-
szam – mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Lokalny Ośrodek Wiedzy i Edukacji

Ekologiczne warsztaty

Rekrutacja do projektu wciąż trwa. – Cały czas zachę-
camy mieszkańców do zapisywania się do kępickiego 
LOWE – zachęca Aleksandra Christyniuk z UM Kepice.

To już kolejne spotka-
nie w ramach projek-
tu LOWE – Lokalnego 
Ośrodka Wiedzy i Edu-
kacji w Kępicach. Tym 
razem temat warszta-
tów obejmował szero-
ko rozumiane działa-
nia ekologiczne, które 
odbyły się pod hasłem 
„Przyszłość zaczyna 
się dziś”. Pierwszy pa-
nel poprowadziła Da-
ria Jankowska, prezes 
Spółdzielni Socjalnej 
„Zielony Punkt”. Doty-
czył on praktycznych 
wskazówek w zakresie 
prawidłowej segrega-
cji odpadów komunal-
nych. Prezes Jankowska 
przypomniała o funk-
cjonujących frakcjach, 
do których należy wy-
rzucać odpowiednio 
posegregowane śmieci. 
Każdy uczestnik warszta-
tów otrzymał praktyczny 
upominek – zawieszkę 
na lodówkę ze sche-
matem segregacji naj-
częściej generowanych 
odpadów w gospodar-
stwie domowym. Kolejny 
panel w ramach warsz-
tatów poprowadzili na-
ukowcy i pracownicy z 
Politechniki Gdańskiej 
- dr inż. Marek Chodnic-
ki, dr hab. inż. Sylwia Fu-
dala- Książek oraz Patryk 

Żyła. W ciekawych wy-
kładach podpowiadali 
jak na co dzień żyć we-
dług ekologicznych za-
sad. Uczestnicy dowie-
dzieli się o metodach 
skutecznego oszczę-
dzania np. energii elek-
trycznej, czy wody. 

– W najbliższym czasie 
planujemy powtórzyć 
ten warsztat dla kolej-
nych grup. Poza tym, 
przed nami następne 
ciekawe spotkania – 
mówi Aleksandra Chri-
styniuk z Urzędu Miejskie-
go w Kępicach. Wkrótce 
odbędą się warsztaty z 
organizacji imprez pod 
hasłem „Niech żyje bal”, 
a ich zwieńczeniem bę-
dzie organizacja przez 
uczestników wspólnego 
spotkania integracyj-
nego. Równie ciekawie 
zapowiadają się warsz-
taty z zasad savoir vi-
vre, które zakończą się 
udziałem uczestników w 
spektaklu w Nowym Te-
atrze w Słupsku. – Cały 
czas zachęcamy miesz-
kańców do zapisywania 
się do projektu LOWE. 
Oferta zajęć jest bardzo 
bogata i z pewnością 
będzie atrakcyjna dla 
wielu osób – zachęca 
Aleksandra Christyniuk. 

Aby wziąć udział w 

Mieszkańcy Gminy Kępice wzięli udział w warsztacie, który poprowadzili specjaliści 
i naukowcy.

Na krótko

Ruszyły zapisy na kolej-
ny, ważny bieg. Startuje-
my na początku lipca.

Miłośnicy sportu na 
świeżym powietrzu będą 
mieli kolejną, niepowta-
rzalną okazję zmierzyć się 
w biegu „Zielona Dycha”. 
Trzecia edycja tego wy-
darzenia, odbędzie się 
już 3 lipca nad jeziorem 
Obłęskim. Dzięki wspar-
ciu finansowemu Powia-
tu Słupskiego, biegacze 
pokonają trasę wiodącą 
przez malownicze tereny 
wokół jeziora. - Ambasa-
dorem biegu będzie Mał-
gorzata Pazda – Pozor-
ska, znana i utytułowana 
mistrzyni i biegaczka z 
naszego regionu – mówi 
Marzena Piszko – Bojaryn 
z Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. 

W poprzednich edy-

cjach udział w imprezie 
brało ok. 100 sportow-
ców z naszego regionu. 
Start i meta są planowa-
ne na plaży przy jeziorze 
Obłęskim. Trasa biegu 
będzie oznaczona i za-
bezpieczona przez stra-
żaków z OSP. - Start biegu 
głównego jest przewi-
dziany na godz. 10.00. 
Pół godziny wcześniej zo-
stanie przeprowadzona 
rozgrzewka – informuje 
Marta Borodziuk z Kępic-
kiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji. 

Zgłoszenia będą przyj-
mowane do 30 czerwca 
2021 drogą elektronicz-
ną. Więcej szczegółów 
oraz regulamin biegu są 
dostępne na stronie inter-
netowej b4sportonline.pl. 

                     g

Zielone kilometry

Bieg „Zielona dycha”, który odbył się w 2020 roku.

projekcie należy być 
mieszkańcem Gminy 
Kępice w wieku powyżej 
45 lat. Zachęcamy do 
skorzystania z oferty – nr 

tel. 59 857 66 21, e-mail: 
achristyniuk@kepice.pl.

                    g 

Uczestnicy warsztatów dowiedzieli się m.in. jak na co 
dzień żyć według ekologicznych zasad.
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Przypomnijmy, że w 
ramach projektu „Lo-
kalny Animator Sportu” 
nasza gmina pozyskała 
z Ministerstwa Sportu za 
pośrednictwem Instytu-
tu Sportu środki m.in. na 
organizację zajęć spor-
towo-rekreacyjnych. 
Dzięki tym pieniądzom 
mogliśmy zatrudnić pro-
fesjonalnego animatora 
sportowego, który dba 
o naszą aktywność. Tuż 
po zniesieniu niektórych 
obostrzeń ruszyły zajęcia 
dla różnych grup wie-
kowych. - Zapraszamy 
chętnych do aktywności 
sportowych na kępickim 
Orliku. Teraz  kompleks 
jest otwarty codziennie 
– mówi Marta Borodziuk 
z Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. Co 
ważne, na naszych miesz-
kańców w różnym wieku 
czeka wiele dodatko-
wych atrakcji. – Przygo-
towaliśmy bogatą ofer-
tę zajęć z animatorem, 
który jest profesjonalnym 
trenerem i ma świetny 
kontakt z naszymi miesz-

W zdrowym ciele, zdrowy duch

kańcami– dodaje Mar-
ta Borodziuk. Seniorów 
zapraszamy na zajęcia 
z Grzegorzem Terpiłow-
skim we wtorki i czwartki o 
godz. 10. Dzieci do lat 10 
w poniedziałki i czwartki 
w godz.17-19. Z kolei dla 
młodzieży powyżej 10 
roku życia, trener popro-
wadzi zajęcia w ponie-
działki i czwartki od 15 do 
17. Fitness z kolei odbywa 
się w środy o godz. 18. – 
Wiele z proponowanych 
zajęć już zyskało grono 
wieli entuzjastów, co bar-
dzo mnie cieszy. Cały 
czas zachęcam naszych 
mieszkańców do udziału 
we wspólnych zajęciach 
– mówi Grzegorz Terpi-
łowski. Jak podkreśla 
trener duża część osób 
przychodzi na zajęcia 
regularnie i ćwiczy syste-
matycznie. Wprawdzie 
miłośnicy aktywnego 
wypoczynku uzależnieni 
są od pogody, bo za-
jęcia odbywają się na 
świeżym powietrzu, to 
jednak odwołanie zajęć 
zdarza się bardzo rzadko. 

Rekreacja dla każdego
W Gminie Kępice prowadzone są liczne zajęcia sportowo – rekreacyjne dla mieszkań-
ców. Korzystają osoby w każdym wieku.

Zapraszamy na Bieg im. Elżbiety Garduły

Już w pierwszej poło-
wie lipca odbędzie się 
kolejna edycja Biegu im. 
Elżbiety Garduły. Trwają 
zapisy.
 

Osoby szukające spor-
towych wrażeń będą 
mogły zmierzyć się w Bie-
gu im. Elżbiety Garduły, 
który każdego roku orga-
nizowany jest w Korzybiu. 
Ze względu na pande-
mię w 2020 roku bieg się 
nie odbył. W tym roku, już 
XXVII edycję zaplanowa-
no w dniu 11 lipca.

- Na starcie staje zwykle 
ponad dwieście osób. Z 
roku na rok bieg wzbudza 
coraz większe zaintereso-
wanie. Uczestnicy mają 
do pokonania dystans 
10.500 metrów – cztery 
pętle wokół jeziora – przy-
pomina Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Niewątpliwą atrakcją 

biegu jest z pewnością 
sceneria, w jakiej się od-
bywa. Jego trasa bo-
wiem biegnie przez las, 
wokół jeziora.

Bieg ma już długą histo-
rię. Jego pierwsza edycja 
odbyła się w 1994 r. Trasa 
biegu wiedzie wokół je-
ziora Korzybskiego, liczy 
10,5 km – cztery pętle 
(4x2,625 km). Inicjatorem 
organizacji biegu jest 
Zenon Słomski, maratoń-
czyk z Korzybia, ambasa-
dor gminy Kępice.

Patronką biegu jest Elż-
bieta Garduła, nieżyjąca 
już pracownica PKP, któ-
ra organizowała biegi ko-
lejarza dla regionu słup-
skiego. W tym roku bieg 
odbędzie się w niedzielę, 
11 lipca. Start i meta bie-
gu będzie zlokalizowana 
na plaży przy jeziorze Ko-
rzybskim. 

Zawodnicy biegu 

Pobiegną po raz 27

głównego zostaną wy-
startowani o godz. 11. 
Zgłoszenia uczestników 
XXVII Biegu im. Elżbiety 
Garduły przyjmowane 
są przy użyciu formula-
rza internetowego znaj-
dującego się na stronie 
internetowej www.bie-
gnijmy.pl i będą przyj-
mowane do godz. 23:59 
dnia 30.06.2021 r.

- Serdecznie zaprasza-
my do udziału w biegu. 
Z pewnością będzie to 
doskonała okazja do 
spędzenia wolnego cza-
su w wyjątkowym miej-
scu i wśród wspaniałych 
ludzi – zaprasza Marta 
Borodziuk z Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekre-
acji.                                    g

W trakcie montażu pętli indukcyjnej w galerii ArtCafe w 
Kępicach.

Szkółka Kolarska działa 
już od ponad trzech lat. 
Skupia ponad dwudzie-
stu młodych zapaleń-
ców, którzy na swoich 
dwóch kółkach zwie-
dzają okolice i dbają 
o dobrą kondycję. Ich 
opiekunem jest Tomasz 
Bartosik z Korzybia. – Cie-
szymy się, że wreszcie 
możemy wrócić do re-
alizacji naszej pasji. Mło-
dzież była już spragnio-
na nie tylko ruchu, ale 
przede wszystkim wspól-
nych spotkań – przyzna-
je trener. Pasjonaci jazdy 
na rowerze spotykają się 
dwa razy w tygodniu. 
Krótszy trening odbywa 
się zwykle w czwartek po 
godz.17 i polega na przy-
najmniej półtoragodzin-
nej jeździe po okolicy. Z 
kolei w niedziele drużyna 
kolarska wyrusza w dal-
sze trasy. Czasem to na-
wet 50 – 60 kilometrów 
jazdy po leśnych ścież-
kach. – Wybieramy za-
wsze bezpieczne szlaki, 
najczęściej polne i leśne. 
Często po długiej prze-
jażdżce organizujemy 
ognisko z kiełbaskami, 
albo zamawiamy pizzę 
w restauracji. To ma być 

przede wszystkim przy-
jemność i rekreacja – 
tłumaczy Tomasz Barto-
sik. Co ważne, młodzież 
nie ponosi kosztów ko-
rzystania z tych uroków. 
Zarówno ubezpieczenie 
oraz dodatkowe atrak-
cje pokrywane są przez 
organizatora. 

Treningi odbywają się 
nie tylko w okresie let-
nim. W sezonie zimowym 
2019/2020 jeszcze przed 
okresem pandemii, spo-
tykali się m.in. w salach 
gimnastycznych lub 
miejscach zbiorowej re-
kreacji. Były to wyjazdy 
zorganizowane choćby 
na trampoliny, ściankę 
wspinaczkową, do sali 
treningowej z rowerami 
stacjonarnymi. To świet-
na alternatywna dla 
młodych ludzi, aby ode-
rwać się od komputera i 
spędzić atrakcyjnie czas. 
Do Szkółki Kolarskiej na-
leży młodzież najczęściej 
w wieku 8-16 lat. – Teraz 
kilku uczestników roz-
pocznie naukę w szkole 
średniej, więc pewnie 
nie będą mogli już tyle 
czasu spędzać w szkół-
ce. Dlatego ogłaszam 
nabór na kolejnych 

uczestników – zaprasza 
trener. 

Mogą zgłaszać się 
dzieci w wieku powyżej 
8 lat, które mają swój 
rower i są gotowe na 
przeżycie wspaniałej 
przygody. Jak zapewnia 
pan Bartosik, ci którzy nie 
mają kasków, mogą na 
pierwsze treningi je nie-
odpłatnie wypożyczyć. 
Jak zapowiada opiekun, 
jeśli będzie dużo chęt-
nych, powstaną nawet 
dwie grupy trenujące. 
Opiekun szkółki podkre-
śla, że młodzież podczas 
wspólnych wyjazdów 
nie tylko dba o dobrą 
formę, ale uczy się tak-
że odpowiedzialności i 
współpracy. – Zawsze 
dbamy o komfort mło-
dzieży, dostosowujemy 
prędkość i trasę do moż-
liwości. Koledzy wzajem-
nie się wspierają, są za 
siebie odpowiedzialni, 
nie jesteśmy zwolenni-
kami niezdrowej rywa-
lizacji. To z pewnością 
świetna nauka szacunku 
do drugiego człowieka 
i wypracowanie wielu 
umiejętności interper-
sonalnych – zaznacza 
Tomasz Bartosik. Warto 

Młodzi ludzie mogą dołączyć do już trenujących kolegów. Trwają zapisy.

W zajęciach rekreacyjnych bierze udział coraz więcej 
mieszkańców. Oferta jest różnorodna.

Uczestnicy zajęć zawsze mogą liczyć na znakomity humor trenera i doskonale dobra-
ne zestawy ćwiczeń.

Rowery to ich pasja

Po okresie wzmożonych obostrzeń wynikających z pandemii, kępicka Szkółka 
Kolarska wznowiła działalność. Młodzież z zapałem realizuje swoje pasje. 

Wrócili do treningów

Kolejny krok do dostępności

Okazuje się, że bardzo 
aktywni są nasi seniorzy. 
Wiele osób jest zwyczaj-
nie spragnionych ruchu, 
towarzystwa, wspólnych 
chwil. To efekt wielu obo-
strzeń, które od ponad 
roku zdominowały na-
sze życie. – Na początku 
widziałem trochę nie-
pewności na twarzach 
wielu osób, ale z każdym 
kolejnym spotkaniem, 
było coraz lepiej. Teraz 
mieszkańcy zwyczajnie 
nie mogą się doczekać 
naszych spotkań – mówi 
z zadowoleniem trener 
Grzegorz. Każde spotka-
nie to przede wszystkim 
miłe chwile. Tu nie chodzi 
o bicie rekordów, ale o 
sympatycznie i aktywnie 
spędzony czas. Animator 
poza doborem odpo-
wiednich ćwiczeń, dba 
także o dobry humor i 
rodzinną atmosferę. – Lu-
bię kiedy się wspólnie po-
śmiejemy, trochę powy-
głupiamy. To ma być dla 
nas przyjemność – doda-
je Grzegorz Terpiłowski. 
Coraz liczniejsze grupy 

dowodzą, że mieszkańcy 
doceniają zapropono-
waną ofertę. Zajęcia są 
bezpłatne, zachęcamy 
wszystkich do korzystania 
z wielu propozycji. Z pew-
nością każdy znajdzie 
coś dla siebie. – Bardzo 
mnie cieszy, że po wy-
konanych ćwiczeniach 
widać na twarzach za-
dowolenie i satysfakcję. 
To dla mnie ważne, aby 
ludzie czuli się zdrowiej 
i wracali do domów z 
uśmiechem – dodaje 
animator. Wszyscy, któ-

rzy chcieliby skorzystać 
z oferty zajęć rekreacyj-
nych powinni zabrać ze 

sobą dobre samopoczu-
cie, wygodne obuwie, 
dres i butelkę wody.      g

Każda edycja tego biegu przyciąga wielu miłośników 
sportu. 

Kolorowe upominki

W Dniu Godności Osób 
z Niepełnosprawnością 
(5 maja), Gmina Kępice 
rozbłysła blaskiem pięk-
nych barw!

Tolerancja, godność i 
szacunek – to hasła, któ-
re każdego dnia powinny 
nam towarzyszyć. 5 maja 
był kolejną, dobrą oka-
zją, aby jeszcze bardziej 
zaakcentować te idee. 
– Postanowiliśmy w tym 
dniu odwiedzić uczest-
ników Środowiskowego 
Domu Samopomocy z 
drobnym upominkiem, 
aby pamiętali, że świat 
może mieć wiele pięk-
nych barw – mówi Ma-

rzena Piszko – Bojaryn, 
koordynator dostępno-
ści. Kolorowe okulary 
symbolizują możliwość 
spostrzegania rzeczywi-
stości w rozmaitych bar-
wach. Dlatego uczest-
nicy ŚDS wybierali „swój 
kolor szczęścia” i dużymi 
emocjami przymierzali 
specjalne okulary. – Aby 
osłodzić dzisiejszy dzień, 
rozdawaliśmy dziś także 
muffinki przygotowane 
przez niezastąpioną pa-
nią Danusię Chlib – do-
daje Tomasz Zagrajek, 
kierownik tutejszego ŚDS. 

                                  g

Ubarwiamy świat Udogodnienie w miejscu publicznym

Galeria ArtCafe w Kępi-
cach jest kolejnym miej-
scem w naszej gminie 
wyposażonym w ważną 
usługę.
 

W kępickiej galerii wła-
śnie zamontowano pę-
tlę indukcyjną. To efekt 
współpracy z Polską 
Fundacją Osób Słabosły-
szących. – Jest to system 
wspomagania słyszenia, 
który do przekazywa-
nia dźwięku do aparatu 
słuchowego lub proce-
sora mowy implantu słu-
chowego, wykorzystuje 
zjawisko indukcji elektro-
magnetycznej - wyjaśnia 
Marzena Piszko – Bojaryn, 
koordynator ds. dostęp-
ności. Pętle indukcyjne 
stosuje się tam, gdzie 

konieczne jest dobre ro-
zumienie mowy. To szcze-
gólnie ważne, bowiem 
właśnie w galerii ArtCafe 
działa punkt usługi door 
to door, w którym osoby z 
ograniczoną mobilnością 
mogą bezpośrednio za-
mówić transport. – Z pew-
nością pętla indukcyjna 
będzie świetnym rozwią-
zaniem w kontakcie z 
osobami słabosłyszący-
mi. To bardzo ważne dla 
ich komfortu – mówi Alek-
sandra Dąbrowa, opera-
tor usługi door to door. 
Przypomnijmy, że pętla 
indukcyjna funkcjonuje z 
powodzeniem w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach. 
Jak tłumaczą specjali-
ści, osoby korzystające 
m.in. z aparatu słucho-

wego po włączeniu go 
w tryb współpracy z pę-
tlą, usłyszą czysty sygnał 
dźwiękowy pochodzący 
ze źródła podłączone-
go do wzmacniacza. 
Takie pętle umożliwiają 
osobom słabosłyszącym 
prowadzenie rozmo-
wy w miejscach, gdzie 
może występować hałas 
lub nakładać się wiele 
dźwięków jednocześnie. 
Dzięki tej usłudze, właści-
wy dźwięk dociera bez 
zewnętrznych zakłóceń. 
– Cieszymy się, że kolejne 
miejsce w naszej gminie 
zyskuje tę ważną usługę 
wsparcia osób słabosły-
szących – dodaje Marze-
na Piszko – Bojaryn.

Zainstalowanie pętli in-
dukcyjnej zostało sfinan-

sowane w ramach pro-
jektu „Kępice bez barier” 
– usługi indywidualnego 
transportu door to door 
oraz poprawa dostępno-
ści architektonicznej wie-
lorodzinnych budynków 
będących w zasobach 
gminy. Projekt finanso-
wany jest ze środków UE 
w ramach Działania 2.8. 
Rozwój usług społecz-
nych świadczonych w 
środowisku lokalnym Pro-
gramu Operacyjnego 
Wiedza Edukacja Rozwój 
2014-2020 w ramach kon-
kursu organizowanego 
przez Państwowy Fundusz 
Rehabilitacji Osób Nie-
pełnosprawnych.

                                      g

zatem skorzystać z tej 
oferty, tym bardziej, że 
młodzi ludzie spragnieni 
są kontaktu z rówieśni-
kami. To jak udowadnia 
opiekun, nie tylko sport i 
ruch na świeżym powie-

trzu, ale też atrakcje to-
warzyszące i nauka spo-
łecznych postaw. 

Wystarczy skontak-
tować się z Tomaszem 
Bartosikiem za pośred-
nictwem mediów spo-

łecznościowych lub pod 
nr telefonu 503 176 656 w 
celu ustalenia niezbęd-
nych szczegółów. Za-
chęcamy do udziału w 
kępickiej Szkółce Kolarsk
iej.                                     g
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Dzięki tej opasce, będę czuła się bezpieczej – mówi 
Danuta Stanicka z Kępic.

Seniorzy bezpieczniejsi

W ramach projektu 
„Srebrna Sieć II” seniorzy 
z Gminy Kępice mają 
dostęp do wielu udo-
godnień. 

 Przez kilka ostatnich 
lat funkcjonowania pro-
jektu w naszym powie-
cie, utworzono m.in. 
wypożyczalnię sprzętu 
rehabilitacyjnego, roz-
powszechniono usługi 
sąsiedzkie, wprowadzo-
no rehabilitację domo-
wą, czy zorganizowano 
wiele szkoleń dla opie-
kunów osób starszych i 
seniorów. Teraz, kolejne 
osoby włączane są w 
system teleopieki. – To 
znakomite rozwiązanie, 
szczególnie dla osób 
samotnych. W chwili za-
grożenia życia, czy złe-

Kolejni mieszkańcy zostali włączeni  
w ważny system

Pieniądze na fitness

Projekt na zajęcia prozdrowotne nad jeziorem Obłęskim zyskał wsparcie finansowe  
Powiatu Słupskiego. Latem ruszą zajęcia w malowniczym miejscu.

„Obłędnie aktywni” 
to nazwa projektu, który 
przewiduje organizację 
cyklicznych zajęć proz-
drowotnych – fitness 
na świeżym powietrzu. 
– Zajęcia będą prowa-
dzone przez profesjo-
nalnego trenera nad 
jeziorem Obłęskim, w 
każdy weekend lipca i 
sierpnia – informuje Karo-
lina Brzezińska – Ugorek. 
Zaprezentowany przez 
kępiczan projekt, zyskał 

wsparcie finansowe w 
ramach konkursu w za-
kresie ochrony i promo-
cji zdrowia ogłoszonego 
przez Powiat Słupski. Do 
realizacji prozdrowot-
nych zajęć zostanie za-
kupiony podstawowy 
sprzęt sportowo – rekre-
acyjny w postaci mat, 
gum, czy stepów ćwicze-
niowych. – Zakładamy, 
że w każdy wakacyjny 
weekend zorganizujemy 
zajęcia na plaży. Zależy 

Obłędnie aktywni

nam na promocji zdro-
wego stylu życia, zachę-
canie do zwiększenia 
aktywności fizycznej i 
kształtowanie nawyków 
spędzania czasu na 
świeżym powietrzu – wy-
licza Brzezińska- Ugorek. 
Zajęcia będą odbywały 
się nad urokliwym brze-
giem jeziora Obłęskiego, 
a same ćwiczenia będą 
zróżnicowane. To nie tyl-
ko elementy fitnessu, ale 
także aqua aerobik, czy 

Projekt „Obłędnie aktywni” będzie realizowany nad brzegiem jeziora Obłęskiego w wakacyjnych miesiącach.

zestawy ćwiczeń, które 
uczestnicy będą mogli 
kontynuować w domo-
wych warunkach. War-
to podkreślić, że tego 
rodzaju zajęcia w połą-
czeniu z szeroką ofertą 
Ośrodka „Sobótka” w 
postaci kąpieliska, sau-
ny z tężnią solankową i 
wypożyczalnią sprzętu 
wodnego stanowi ideal-
ne miejsce na aktywne 
spędzanie czasu w okre-
sie letnim. 

g

Zadbali o przyrodę

22 kwietnia obchodzo-
ny jest Światowy Dzień 
Ziemi. Mieszkańcy naszej 
gminy zorganizowali 
ważną akcję! 

Samorządowcy i miesz-
kańcy naszej gminy każ-
dego roku uczestniczą 
w podobnych akcjach. 
– Wspólne zbieranie śmie-
ci z okolicznych lasów i 
ważnych dla nas miejsc, 
stało się swoistą trady-
cją – przyznaje Kamil Szy-
dłowski z Nadleśnictwa 
Warcino. Podobnie jak 
w latach poprzednich, 
akcję zorganizowali kę-
piccy samorządowcy, 
Nadleśnictwo Warcino, 

Biblioteka Miasta i Gminy 
Kępice oraz Spółdzielnia 
Socjalna „Zielony Punkt”. 
Każdy z uczestników 
otrzymał pakiet składają-
cy się z worków na śmieci 
i rękawic. – Choć pogo-
da nie była wymarzona, 
to jednak najważniejsze, 
że wspólnie przyczynili-
śmy się do uprzątnięcia 
naszych terenów przy-
rodniczych. Niestety, 
śmieci w lasach to wciąż 
duży problem – dodaje 
Kamil Szydłowski. Wszyst-
kim, którzy włączyli się w 
akcję, serdecznie dzięku-
jemy!

                           g

Akcja na Dzień Ziemi

We wspólnym sprzątaniu świata udział wzięli m.in. 
przedstawiciele lokalnych instytucji.

W skrócie

Kolejny projekt uzyskał 
wsparcie finansowe. Tym 
razem na działania w za-
kresie ekologii i ochrony 
zwierząt.

W ramach otwartego 
konkursu ogłoszonego 
przez Zarząd Powiatu 
Słupskiego, pozyskaliśmy 
środki na ważny projekt 
pn. „Spacer na sześciu ła-
pach”. - Jego celem jest 
zaangażowanie dzieci i 
młodzieży z powiatu słup-
skiego do aktywnej opieki 
nad zwierzętami znajdu-
jącymi się w przytulisku w 
Obłężu, w tymczasowym 
schronisku psów i kotów 
w PSZOK w Kępicach lub 
w innych schroniskach 
– mówi Agnieszka Itrow-
ska. W ramach projektu 
zostaną zakupione m.in. 
smycze oraz szelki dla 
psów, smakołyki (tzw. 
treserki) oraz maseczki 
wielokrotnego użytku dla 

opiekunów. Autorom pro-
jektu zależy na szerzeniu 
empatii wśród młodych 
ludzi względem zwierząt, 
edukowaniu w zakresie 
potrzeb, właściwej opie-
ki i odpowiedzialności. – 
Schroniska stale borykają 
się z brakiem wystarcza-
jącego wyposażenia, 
więc projekt choć w nie-
wielkim stopniu, to jednak 
przyczyni się do poprawy 
w tym zakresie. Ponadto 
chcemy zachęcać mło-
dych ludzi do pracy wo-
lontariackiej ze zwierzę-
tami – dodaje Agnieszka 
Itrowska. Dzięki spacerom 
psiaki oswajają się z ludź-
mi i otoczeniem. Autorzy 
projektu liczą także na 
zwiększenie świadomości 
wśród lokalnej społecz-
ności i zachęcenie ludzi 
do częstszych adopcji 
zwierząt. 

                                  g

Spacer  
na sześciu łapach

O powstającym 
ośrodku dla zwierząt pi-
saliśmy już wielokrotnie. 
– Od początku przyję-
liśmy cel, że chcemy 
stworzyć centrum po-
mocy zwierzętom na 
najwyższym poziomie. 
Poza tym, że znajdą tu 
schronienie wszystkie 
zwierzęta, musimy pa-
miętać, że opieka nie 
może ograniczać się 
jedynie do ich utrzyma-
nia, ale przede wszyst-
kim do leczenia – mówi 
Radosław Waszkiewicz, 
szef przedsięwzięcia. 
Jak mówią animalsi, 
głównymi problema-
mi zdrowotnymi psów, 
kotów i zwierząt go-
spodarskich są uszko-
dzenia stawów, a w 
związku z tym kłopoty 
w codziennym funk-
cjonowaniu, przemiesz-
czaniu się. Okazuje się, 
że leczenie tego ro-
dzaju schorzeń nie jest 
powszechne, co często 
wynika z niedostępno-

Ciekawa oferta

Duża szansa  
dla miłośników zwierząt
W Obłężu powstaje Pomorskie Centrum Pomocy Zwierzętom. „Buba” szuka ludzi, których wyszkoli. 

Prace budowlane na terenie ośrodka wciąż trwają. 
Niebawem zamieszkają tu zwierzęta.

ści. – Szeroko rozumia-
na fizjoterapia, a wła-
ściwie zoofizjoterapia 
jest wciąż pewnego 
rodzaju niszą. Dlatego, 
przy zaawansowanym 
sprzęcie specjalistycz-
nym, chcemy postawić 
właśnie na ten rodzaj 
działalności – wyjaśnia 
Waszkiewicz. Okazuje 
się, że dostępność tej 
specjalnej fizjoterapii w 
regionie jest znikoma. 
Jak zauważają wolon-
tariusze, najbliższa taka 
usługa świadczona jest 
w Szczecinku, czy do-
piero w Gdańsku.

Dlatego powstające 
w Obłężu Centrum Po-
mocy Zwierzętom szu-
ka osób do współpra-
cy z okolic Kępic. Dla 
nich właśnie „Buba” 
przygotowała specjal-
ną ofertę. – Otwieramy 
rekrutację dla osób, 
które chciałby zostać 
zoofizjoterapeutami, 
a w dalszym etapie 

związać się z naszym 
ośrodkiem – precyzuje 
pan Radosław. Celem 
rekrutacji jest wyłonie-
nie osób, które zostaną 
zakwalifikowane na kil-
kumiesięczny kurs, któ-
ry zostanie w całości 
opłacony przez Stowa-
rzyszenie. Zatem jest to 
świetna okazja na nie-
odpłatne zwiększenie 
własnych kwalifikacji 
i kompetencji w tym 
zakresie. – Kurs będzie 
prowadzony na bar-
dzo wysokim poziomie, 
bowiem zaangażowa-
liśmy wybitnych w tym 
zakresie specjalistów. 
Są to m.in. naukowcy 
z największych polskich 
ośrodków akademic-
kich – zdradza Waszkie-
wicz. 

Jak zapewniają orga-
nizatorzy, kurs będzie 
odbywał się zarówno 
na terenie samego 
ośrodka, jak również 
zaplanowano wyjaz-

Podczas ostatniej wi-
zyty krwiobusa, kolejni 
mieszkańcy Gminy Kępi-
ce oddali krew. 

- Bardzo dziękuję na-
szym krwiodawcom za 
poświęcenie i ogromną 
pomoc jaką niosą po-
trzebującym - mówi Jerzy 
Flegel, prezes kępickiego 
klubu Honorowego Daw-
cy Krwi. Podczas ostat-
niej akcji, krew oddało 
17 dawców. - Zebraliśmy 

łącznie 7 litrów 650 ml 
krwi - dodaje prezes Fle-
gel. Wśród osób, które 
tym razem zgłosiły się do 
krwiobusa byli stali krwio-
dawcy, ale także poja-
wiła się kolejna nowa 
osoba. - Serdecznie za-
praszam do naszego klu-
bu. Chciałbym zaintere-
sować krwiodawstwem 
jak najwięcej osób - koń-
czy Jerzy Flegel. 

                                  g

Kępiczanie  
oddali krew

go samopoczucia oso-
ba starsza przy pomocy 
tego urządzenia może 
szybko wezwać pomoc 
– przypomina Marzena 
Grabowska z Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 
Kępicach. Z tego roz-
wiązania w poprzednich 
latach korzystało aż 50 
osób z Gminy Kępice. – 
Dzięki tej opasce będę 
czuła się bezpieczniej. 
Zawsze będę miała 
ją założoną na ręku – 
przyznaje pani Danuta 
Stanicka, która właśnie 
została włączona do 
systemu teleopieki. Opa-
ska monitorująca wypo-
sażona jest m.in. w przy-
cisk SOS, lokalizator GPS, 
czujnik upadku i tętna.

          g

dy studyjne i warszta-
ty praktyczne. Zajęcia 
będą prowadzone w 
weekendy. Do rekruta-
cji zapraszane są oso-
by pełnoletnie, które 
przede wszystkim mają 
zamiłowanie do zwie-
rząt, chcą poszerzać 
swoją wiedzę i nieść 
pomoc potrzebującym 
„braciom mniejszym”, 
a przede wszystkim wi-
dzą swoją przyszłość 
w tego rodzaju dzia-
łalności. To nie tylko 
kształcenie w zakresie 
zoofizjoterapii, ale sze-
roka edukacja, której 
celem jest przygotowa-
nie profesjonalisty do 
pracy ze zwierzętami. 
– To z pewnością może 
być też świetną przy-
godą życia – zachęca 
Radosław Waszkiewicz. 
– Dobrze przygotowa-
ne osoby po procesie 
kształcenia, będą mo-
gły wykonywać pracę 
w naszym centrum – 

Nowość w Obłężu. Pro-
mocja połączona z prak-
tyczną funkcją.

W centrum Obłęża po-
jawił się nowy stojak, któ-
ry wskazuje kierunek na 
Ośrodek Wypoczynkowy 
„Sobótka”. Jednocześnie 
został tak zaprojektowa-
ny, aby był swoistą rekla-
mą naszych urokliwych 
miejsc. Na potrzebę jego 
posadowienia zwrócili 
uwagę sami mieszkańcy. 

– Bardzo często turyści 
chcący dotrzeć nad je-
zioro Obłęskie, krążyli po 
naszej miejscowości nie 
wiedząc, którędy jechać 
dalej – mówiła sołtys Ma-
ria Zegadło, podczas 
spotkania z kępickimi sa-
morządowcami. Teraz 
nowy baner wskazuje kie-
rowcom właściwą drogę, 
a sam projekt świetnie 
promuje nasz ośrodek. 

                                  g

Kierunek „Sobótka”

Ważna wskazówka

dodaje. Wszyscy, któ-
rzy zainteresowali się tą 
niezwykłą ofertą, po-
winny zadzwonić pod 

nr 607 264 374 lub na-
pisać e-mail na adres 
pdzbuba@wp.pl . 

g 
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4 maja obchodzili swoje święto

Z okazji Międzynaro-
dowego Dnia Strażaka, 
obchodzonego 4 maja 
dwiedziliśmy jedną z 
naszych jednostek. Roz-
mawiamy o specyfice 
tej ważnej służby.

Kiedy dojeżdżamy do 
remizy w Biesowicach, 
już widać kilku stra-
żaków. Jedni właśnie 
sprzątają, inni zajmują 
się sprawami organi-
zacyjnymi. – Nie lubi-
my marnować czasu. 
Wykorzystujemy każdą 
chwilę na jakieś sensow-
ne zajęcia – przyznaje 
Szymon Ciepiela z OSP 
Biesowice. To trzydzie-
stotrzyletni sołtys Bieso-
wic, który ochotnikiem 
jest już od 16 lat. Z kolei 
jego młodszy kolega, 
Dawid Paszotka Lipiński 
ma 23 lata, a druhem 
jest już od 5 lat. Jak pod-
kreśla, to rodzinne kon-
tynuowanie tradycji. – 
Mój dziadek i ojciec też 
byli ochotnikami, często 
ich obserwowałem, aż 
wreszcie sam postano-
wiłem wstąpić w sze-
regi Ochotniczej Straży 
Pożarnej – opowiada 
Dawid. Jak podkreślają 

Z pasji do pomagania…
Są zawsze blisko ludzkich spraw, a pomaganie stało się ich pasją. Dziś obchodzą swoje święto.

Dawid Paszotka – Lipiński, druh z pięcioletnim stażem.

nasi strażacy, gdy tylko 
słyszą dźwięk syren, od 
razu chcą jak najszyb-
ciej przyjść z pomocą. 
Okazuje się, że samo 
gaszenie pożarów jest 
jednym z elementów 
ich codziennej pracy. To 
także m.in. likwidowa-
nie wiatrołomów, pom-
powanie wody z zala-
nych piwnic, usuwanie 
owadów z domostw. 
W ostatnich latach 
prowadzone badania 
wskazują, że strażacy 
cieszą się bardzo dużym 
szacunkiem i uznaniem 
społecznym. – Myślę, że 
wynika to z faktu, że je-
steśmy mobilni, zawsze 
blisko ludzi, staramy się 
być pomocni w wielu 
sprawach – mówi Szy-
mon Ciepiela. I dodaje, 
że często druhowie po-
dejmują się działań nie-
związanych z typową 
pracą ratowniczą. To 
choćby pomoc osobom 
starszym w porąbaniu 
drewna, czy w innych 
czynnościach domo-
wych, z którymi seniorzy 
mogą mieć problem. 
Szczególnie widać to w 
ostatnich miesiącach 

trwającej pandemii, kie-
dy to tytaniczną pracę 
wykonywali właśnie nasi 
strażacy. To szerzenie in-
formacji o zagrożeniu, 
rozwożenie maseczek i 
posiłków seniorom, czy 
zachęcanie do stoso-

wania się do panują-
cych obostrzeń. – Ni-
gdy nie oczekujemy 
profitów dla siebie, po 
prostu chcemy poma-
gać – oznajmia Szymon 
Ciepiela. Bezsprzecznie 
można stwierdzić, że re-

miza to swoiste centrum 
życia w małych miej-
scowościach. – Proszę 
pamiętać, że wykonu-
jemy nie tylko typowe 
prace związane z dba-
łością o życie i mienie 
mieszkańców, ale także 
bierzemy udział w licz-
nych akcjach sołeckich 
i gminnych, zawodach 
strażackich, a nawet 
wydarzeniach kultu-
ralnych wspomagając 
różne czynności orga-
nizacyjne – wymienia 
Dawid Paszotka Lipiński. 
Jak podkreśla młody 
strażak, cieszy także to, 
że mieszkańcy niezależ-
nie od wieku mają duży 
szacunek do ich działal-
ności. Do OSP Biesowice 
należy 26 osób, są to 
ludzie w różnym wieku. – 
Zależy nam, aby jak naj-
więcej młodzieży wstę-
powało w nasze szeregi. 
Chcielibyśmy, aby pręż-
nie działały młodzie-
żowe drużyny pożarni-
cze – dodaje Paszotka 
– Lipiński. I wreszcie na 
koniec naszej rozmowy, 
poruszamy temat cech 
osobowościowych jaki-
mi powinien charakte-
ryzować się dobry stra-

żak. – Przede wszystkim 
dobrym sercem, empa-
tią, po prostu powinien 
lubić ludzi – podkreśla 
Szymon Ciepiela. Stra-
żacy z Biesowic wspo-
minają, że dzisiejsze 
święto jest dla nich bar-
dzo ważne. Przed okre-
sem pandemii były to 
wspólne msze w intencji 
strażaków, spotkania w 
większym gronie. Teraz 
obchody już drugi rok 
z rzędu będą znacznie 
skromniejsze. I na sam 
koniec życzenia. Te naj-
bardziej ważne – tylu 
samo powrotów, co wy-
jazdów. A co jeszcze? 
– Cieszymy się, że nasi 
samorządowcy starają 
się sukcesywnie uzupeł-
niać i polepszać nasz 
sprzęt. Życzylibyśmy so-
bie, żeby tak było za-
wsze – kończy Szymon 
Ciepiela. 

Wszystkim Druhnom i 
Druhom ze wszystkich 
jednostek, składamy w 
dniu tego wyjątkowego 
święta najlepsze życze-
nia! Dziękujemy za Wa-
szą pracę i codzienną 
odwagę!.                                    

                     
        g 

Wsparcie dla naszych mieszkańców

Gmina Kępice otrzyma-
ła wsparcie finansowe 
na realizację Programu 
,,Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej – edy-
cja 2021.” Już od maja 
można składać stosow-
ne wnioski.

Przypomnijmy, że to już 
kolejna edycja progra-
mu, z którego nasza gmi-
na pozyskała pieniądze. 
Dofinansowanie w kwo-
cie 73 883 tys. zł pocho-
dzi ze środków Funduszu 
Solidarnościowego w 
ramach programu pro-
wadzonego przez Mini-
sterstwo Rodziny i Polityki 
Społecznej. – Jego za-
łożeniem jest wsparcie 
osób mniej samodziel-
nych w czynnościach 
dnia codziennego – 
przypomina Tomasz Za-

grajek, kierownik Ośrod-
ka Pomocy Społecznej 
w Kępicach. Program 
jest niezwykle istotny, po-
nieważ pomaga w życiu 
społecznym i w codzien-
nym funkcjonowaniu. 
– To przede wszystkim 
pomoc w wyjściu i dotar-
ciu do różnych instytucji 
i placówek, pomoc w 
zakupach, w załatwie-
niu różnorodnych spraw, 
czy korzystaniu z dóbr 
kultury. W poprzednich 
latach z powodzeniem 
realizowaliśmy te zada-
nia – dodaje kierownik 
Zagrajek.

Program realizowa-
ny jest przez Ośrodek 
Pomocy Społecznej w 
Kępicach w okresie od 
czerwca do grudnia 
2021 roku. Usługi asy-

Trwają ważne projekty
stenta mogą być re-
alizowane przez 24 go-
dziny na dobę, 7 dni w 
tygodniu w maksymalnej 
liczbie 60 godzin w mie-
siącu na jedną osobę. 
Koszty usługi osobistego 
asystenta są bezpłatne. 

Osoby chętne do sko-
rzystania z usług asysten-
ta osobistego powinny 
wypełnić kartę zgłosze-
nia oraz ankietę i do-
starczyć je do siedziby 
OPS ul. Niepodległości 
6 w Kępicach pokój 116. 
Nabór zgłoszeń prowa-
dzony w trybie ciągłym 
do wyczerpania limitu 
miejsc. 

Drugi projekt działa w  
ramach programu pn. 
„Opieka wytchnienio-
wa”. Na jego realizację 
pozyskaliśmy 44 117 tys. 

złotych. Te środki zosta-
ną przeznaczone na 
opiekę nad osobami z 
niepełnosprawnością w 
czasie, kiedy ich opie-
kunowie będą mogli 
odpocząć lub załatwić 
swoje ważne sprawy. – 
Opieka wytchnieniowa 
ma za zadanie odcią-
żenie członków rodzin 
lub opiekunów poprzez 
wsparcie ich w codzien-
nych obowiązkach lub 
zapewnienie czasowego 
zastępstwa – wyjaśnia 
Grażyna Jahnz z Ośrod-
ka Pomocy Społecznej w 
Kępicach. Program reali-
zowany jest dzięki uzyska-
nym środkom z Solidar-
nościowego Funduszu 
Wsparcia Osób Niepeł-
nosprawnych. Głównym 
celem Programu jest 

wsparcie członków ro-
dzin lub opiekunów spra-
wujących bezpośrednią 
opiekę nad osobami 
ze znacznym stopniem 
niepełnosprawności po-
przez możliwość uzyska-
nia doraźnej, czasowej 
pomocy w formie usług 
opieki wytchnieniowej, 
świadczonej w miejscu 
zamieszkania osoby 
niepełnosprawnej. Pro-

gram będzie realizowa-
ny od maja do grudnia 
tego roku. Wszystkie 
dokumenty związane z 
realizowanymi projek-
tami można pobrać ze 
strony internetowej OPS 
Kępice. Szczegółowych 
informacji udziela pra-
cownik ośrodka – Pani 
Grażyna Jahnz pod nu-
merem tel. 59 857 63 59.                                
                                         g

Słodkie święto

To będzie wyjątkowa 
okazja, aby nie tylko 
spróbować słodkich 
smakołyków, ale tak-
że poszerzyć wiedzę, a 
przede wszystkim dobrze 
się bawić. – Chcemy 
w lipcu zorganizować 
swoistego rodzaju jar-
mark. Planujemy wiele 
atrakcji, które z pewno-
ścią znajdą zaintereso-
wanie wśród mieszkań-
ców całego regionu 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
W połowie czerwca 
kępiccy samorządow-
cy spotkali się z pszcze-
larzami, pracownikami 
Nadleśnictwa Warcino 
i biblioteki w celu usta-
lenie szczegółów im-
prezy. – Druga połowa 
lipca, to świetny czas 
na organizację Święta 
Pszczelarskiego. To ide-
alna okazja do promocji 
pszczół, wyrobów miod-
nych, a przede wszyst-
kim podniesienie świa-
domości mieszkańców, 

Festyn z pszczołą w roli głównej
24 lipca w Kępicach odbędzie się wielkie święto. Pszczoły, miód i dary lokalnej natury odegrają główne role.

W połowie czerwca prace nad jarmarkiem „Słodko z natury” rozpoczął komitet 
organizacyjny.

jak ważne są te owady 
w ekosystemie – mówi 
Krzysztof Startek, znany 
w regionie pszczelarz. 
Dotychczas takie świę-
ta odbywały się już w 
naszym regionie, m.in. 
w Słupsku, czy w Ustce. 
W naszej gminie jarmark 
będzie jednak miał szer-
szy wymiar. Odbędzie 
się on bowiem pod ha-
słem „Słodko z natury” i 
będzie promował także 
dary naszych lasów. Na 
jarmarku zatem miejsce 
znajdą nie tylko miło-
śnicy miodu, ale także 
słodkich wypieków z 
np. leśnymi owocami. 
W trakcie imprezy będą 
odbywać się m.in. warsz-
taty, prezentacje uli, 
wspólne wykonywanie 
różnorodnych wyrobów 
z wosku pszczelego. To 
będzie także doskona-
ła okazja do zgłębienia 
wiedzy na ten temat. 
– Planujemy zorganizo-
wać liczne konkursy i 
zabawy związane z na-

szą naturą. Mamy na-
dzieję, że poszczególne 
sołectwa zechcą wziąć 
udział w niebanalnym 
turnieju – zapowiada 
Marta Borodziuk, dy-
rektor Biblioteki Miasta i 
Gminy Kępice. Pracow-
nicy Nadleśnictwa War-
cino zaprezentują kłody 
bartne, ale także opo-
wiedzą o kulisach pracy 
w lasach. Swoje talen-
ty będą mogły zapre-
zentować lokalne Koła 
Gospodyń Miejskich i 
Wiejskich, dzięki czemu, 
odwiedzający jarmark 
goście rozsmakują się 
w szerokiej ofercie sma-
kowitości. Nie zabraknie 
też występów artystycz-
nych i rozrywkowych. 
Jarmark zaplanowano 
na Placu Wolności w 
Kępicach. Wkrótce na 
stronach internetowych 
gminy i partnerów im-
prezy zostaną opubliko-
wane szczegóły.                                     

                             g 

Sukcesy uczniów 

Kończy się rok szkolny – 
rok trudny zarówno dla 
uczniów jak i dla na-
uczycieli.  Dlatego warto 
pokazywać i promować 
sylwetki uczniów, którzy 
mimo pandemii spełnia-
ją swoje marzenia –uczą 
się, ćwiczą, trenują i 
osiągają ogromne suk-
cesy.  W Zespole Szkół 
w Kępicach ( na stronie 
szkoły i na szkolnym fa-
cebooku ) powstał cykl 
artykułów promujących 
uczniów i ich nietypo-
we hobby.  Wyłowiono 
prawdziwe „ perełki”, 
które  chcielibyśmy 
przedstawić.

Milena Czepiel trenuje 
biegi w Akademii Mło-
dego Lekkoatlety w Słup-
sku.  Biega na dystansach 
60,100 i 300m, ale docelo-
wo jej dystansem będzie 
400m.  Największym suk-
cesem Mileny jest wywal-
czenie minimum  mistrzo-
stwa Polski na 100 i 300m 
oraz zajęcie 1. miejsca 
w sztafecie szwedzkiej, 

gdzie była reprezentant-
ką województwa pomor-
skiego (na Mistrzostwach 
Polski). Milena jest aktual-
ną mistrzynią wojewódz-
twa pomorskiego w swo-
jej kategorii wiekowej.

Wiktoria Sieradzka od 
5 lat trenuje piłkę nożną. 
Najpierw w Kępicach, 
następnie w Jantarze Ust-
ka, a obecnie jest zawod-
niczką AP Gryf Słupsk. 
Największym sukcesem 
Wiktorii jest powołanie 
do kadry Pomorskiego 
Związku Piłki Nożnej U15 
dziewcząt. W weekendy 
odbywają się zgrupowa-
nia kadry, w których na-
sza piłkarka bierze udział.

Marta Łuczak trenuje 
taniec w szkole tańca 
Balance Dance Studio w 
Słupsku. Ta szkoła tańca 
specjalizuje się w takich 
gatunkach tanecznych 
jak: hip-hop, breakdan-
ce, popping, house czy 
tutting.  Ostatnio Marta 
i jej zespół Freaky Steps 
zajęli I miejsce w Ogólno-
polskim Festiwalu Tańca: 

Nie samą szkołą żyje uczeń

Power Experyment, Po-
wer Folk, Power Dance 
w Katowicach! Obecnie  
trenują przed konkursem 
w Kielcach.

Cezary Stelmach tre-
nuje kolarstwo w klubie 
MKLS  Baszta Bytów. Czę-
sto bierze udział w zawo-
dach kolarskich: m.in. w 
84. Mistrzostwach Polski 
w kolarstwie przełajowym 
we Włoszakowicach oraz 
w Pucharze Polski w Ko-
ziegłowach. Ostatnio zo-
stał srebrnym medalistą 
Mistrzostw Polski Księży i 
Ministrantów w kolarstwie 
szosowym.

Magdalena Rychter i 
Zuzanna Mielczarek tre-
nują gimnastykę w klu-
bie Top Toys w Słupsku. 

Żmudne i ciężkie treningi 
przyniosły sukces –dziew-
czyny zajęły odpowied-
nio 4 i 5 miejsce w Mi-
strzostwach Polski Fit Kids 
Wbbf Wff Polska Zblewo 
2021 w kategorii Debiuty 
Fit Kids.

Cieszymy się, że mamy 
takich zdolnych, pra-
cowitych i wytrwałych 
uczniów. Wszyscy rozwi-
jają swoje pasje od kilku 
lat – wiąże się to z wyczer-
pującymi dojazdami na 
treningi, wyjazdami na 
zawody – co trzeba po-
godzić jeszcze z nauką. 
Trzymamy za Was kciuki!  
Julita Łuczak, ZS Kępice.                                
                                         g
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Rekreacja połączona ze zbiórką

Pierwsza impreza ple-
nerowa po okresie obo-
strzeń pandemicznych 
organizowana w naszej 
gminie,  miała charakter 
charytatywny.  Chcieli-
śmy wspólnie pomóc w 
dokończeniu budowy 
Centrum Adopcyjnego 
dla Zwierząt, które po-
wstaje w Obłężu. - Jeste-
śmy wdzięczni za każdą 
okazaną pomoc. Od 
miesięcy otrzymuję od 
tutejszych mieszkańców 
wiele słów wsparcia i  
także tym razem wspól-
nie pomogliśmy zwierzę-
tom – mówi Radosław 
Waszkiewicz, szef po-

Festyn w szczytnym celu
W  sobotę (19 czerwca) na Placu Wolności w Kępicach odbył się wyjątkowy festyn.

wstającego centrum. – 
Dziękuję wszystkim, którzy 
wsparli nas zarówno  w 
organizacji imprezy, jak i 
licznie przybyłym miesz-
kańcom, którzy byli bar-
dzo szczodrzy – dodaje 
Waszkiewicz.

Festyn obfitował w 
wiele atrakcji. Przez cały 
dzień wolontariusze ze 
stowarzyszenia prezen-
towali psy, informowali o 
powstającej inwestycji, a 
także udzielali porad we-
terynaryjnych. Młodzież z 
kępickiego Klubu Wolon-
tariusza zaangażowała 
się w zbiórkę środków na 
rzecz zwierząt, sprzeda-

wała cegiełki oraz fanty. 
Na scenie prezentowały 
się lokalne zespoły oraz 
dziecięce i młodzieżowe 
sekcje taneczno – wokal-
ne.  – Przygotowaliśmy 
animacje dla dzieci, kon-
kursy rodzinne, zabawę 
taneczną. Mieszkańcy 
mieli do dyspozycji róż-
norodne stoiska, a także 
mogli skorzystać z oferty  
kulinarnej – wspomina 
Marta Borodziuk, dy-
rektor Biblioteki Miasta i 
Gminy. Oczywiście nie 
zabrakło także licytacji, 
a wśród fantów znalazły 
się m.in. torty,  vouchery 
(na usługi kosmetyczno – 

fryzjerskie, na wykonanie 
geometrii kół w aucie, 
przegląd klimatyzacji, 
atrakcji oferowanych w 
Ośrodku Wypoczynko-
wym „Sobótka”), piłka z 
podpisami reprezentacji 
Polski, czy sprzęt AGD. 
Do późnych godzin wie-
czornych trwała także 
zabawa taneczna.

Podczas festynu ze-
brano blisko 9 tysięcy 
złotych. Łącznie z prze-
kazanymi wcześniej da-
rowiznami osiągnięto 
kwotę 13 tysięcy złotych 
na rzecz Centrum Adop-
cyjnego dla Zwierząt w 
Obłężu.                            g 


